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SALGÓTARJÁN MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖNKORMÁNYZATÁNAK KÖZGYŰLÉSE 

 

3. SZ. JEGYZŐKÖNYV 

 

 

Készült: Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének 2024. február 29-ei 

üléséről. 

 

Jelen voltak: 

• a Közgyűlés tagjai a mellékelt jelenléti ív szerint, 

• dr. Romhányi Katalin jegyző 

• dr. Varga Tamás aljegyző 

• a Polgármesteri Hivatal belső szervezeti egységeinek vezetői, 

• az önkormányzati cégek vezetői, 

• intézményvezetők, 

• a sajtó képviselői, 

• meghívott vendégek. 

 

Fekete Zsolt: Köszöntötte az ülésen megjelent képviselőket, a közszolgáltatást végző cégek, a 

Hivatal képviselőit, az intézményvezetőket, az ülésen tanácskozási joggal részt vevőket, a 

meghívott vendégeket, a sajtó képviselőit, az érdeklődő állampolgárokat.  

A Közgyűlés 15 tagjából 15 fő volt jelen. Megállapította, hogy a Közgyűlés határozatképes. 

 

Az ülés megkezdése előtt nyugdíjba vonulása alkalmából köszöntötte dr. Laki Marianna 

doktornőt. Köszönetét fejezte ki a város egészségügye területén huzamosabb időn át végzett 

magas színvonalú tevékenységéért. Jó egészséget és hosszú nyugdíjas éveket kívánt neki! 

 

Az Önkormányzat nevében köszönetét fejezte ki a leköszönő városi rendőrkapitánynak, Ponyi 

Béla ezredes úrnak is, akit országos rendőrfőkapitány úr 2024. február 1-jei hatállyal, kérelmére 

nyugdíj előtti rendelkezési állományba helyezett. Ponyi Béla rendőr ezredes, rendőrségi 

főtanácsos, kapitányságvezető úr hosszú éveken át elismerésre méltó, kimagasló szakmai munkát 

végzett Salgótarján közbiztonsága érdekében, aki a hivatásos szolgálati jogviszonyban eltöltött 

közel 35 éve alatt bebizonyította, hogy a rendőri munkát hivatásának tekintette. 

 

A továbbiakban Ponyi Béla rendőr ezredes úrnak adta meg a szót. 

 

Ponyi Béla: Hozzászólásában megköszönte az elismerő szavakat. Elmondta, hogy az a közös 

munka, az együttműködés, az a fajta támogatás, amit a rendőrség megkapott a képviselő 

testülettől az jelentette azt, hogy ilyen sok időn keresztül tudott rendőrkapitány lenni. 

 

Fekete Zsolt: Elmondta, hogy Ezredes úr rendőrséggel szembeni elhivatottságát mi sem 

bizonyítja jobban, mint hogy fiát is rendőrnek nevelte, aki jelen pillanatban is szolgálatot teljesít. 

Kapitány úrnak a rendelkezési állományhoz, majd a nyugdíjas évekhez jó egészséget kívánt! 

 

A köszöntések után megemlékezésekkel folytatódott az ülés. 

 

Fekete Zsolt: Az Önkormányzat nevében búcsúzott Kakuk Józseftől, aki Salgótarján gazdasági, 

valamint sportéletének meghatározó szereplője és a város elkötelezett lokálpatriótája volt, 

valamint Komka Magdolnától, Salgótarján kétszeres olimpikon magasugrójától. 
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Kérte, hogy a jelenlévők néma felállással adózzanak emléküknek. 

 

Fekete Zsolt: A továbbiakban polgármesterként és gyermekvédelmi szakemberként néhány szót 

szólt az elmúlt hetek eseményeiről, a kegyelmi botrányról: 

„Nem mehetünk el szó nélkül amellett az ügy mellett, ami néhány hete napvilágot látott. Az 

állami gondozásban felnőtt gyermekek egyébként is - nyilvánvaló okokból - sokat sérülnek fiatal 

életük során. Rengeteg, valóban elhivatott gyermekvédelmi szakember dolgozik az országban 

nap mint nap azért, hogy ezek a gyermekek viszonylagos biztonságérzetben nőhessenek fel. 

Vérlázító, amikor ilyen beteg emberek, mint a bicskei gyermekotthon vezetői, visszaélnek a 

gyermeki kiszolgáltatottsággal! Az igazságszolgáltatás helyesen járt el, amikor rács mögé zárta 

a pedofil igazgatót és bűnsegédjét, aki falazott neki, és az áldozatokat hazugságra kényszerítette. 

És vérlázító, hogy a pedofil-segéd mégis kegyelmet kaphatott az ország Fidesz-KDNP 

vezetésének legfelsőbb szintjéről! Megmagyarázhatatlan! 

Mondják, hogy “mert náluk vannak következmények”, bezzeg a baloldalon... Nos, csak azért lett 

az ügynek következménye, mert nyilvánosságra került - vagyis ez csupán nyilvánvaló politikai és 

kommunikációs kármentés volt. Ennek a legfontosabb mutatója, hogy az országot vezető 

pártszövetség részéről azóta sem kért senki elnézést az áldozatoktól, őket senki nem tartotta 

fontosnak. Ez elkeserítő. 

Mi, városvezetők és a Salgótarján, Szeretem! frakció tagjai viszont kiállunk a pedofil 

bűncselekmények áldozatai mellett, s ezt a pécsiekhez hasonlóan leragasztott szájú plüssmacival 

kívánjuk szimbolizálni.” 

 

Fekete Zsolt: A Közgyűlés a munkát a tárgysorozat elfogadásával kezdte meg. 

 

Javasolta új 

9. napirendi pontként felvenni a „Javaslat a Salgótarjáni Összevont Óvoda és Bölcsőde alapító 

okiratának módosítására” című előterjesztést,  

21. napirendi pontként felvenni a „Tájékoztatás az önkormányzati intézményeknél és cégeknél 

történő megtakarítási intézkedési terv felülvizsgálatáról, valamint javaslat további döntés 

meghozatalára” című előterjesztést, 

22. napirendi pontként felvenni a „Javaslat a Sport Salgó Kft. Városi Sportcsarnok felújításáról 

szóló pályázatához szükséges nyilatkozat elfogadására” című előterjesztést, 

23. napirendi pontként felvenni a „Javaslat az SBTC Kft. TAO pályázatához szükséges 

nyilatkozat elfogadására” című előterjesztést, 

24. napirendi pontként felvenni a „Javaslat az Építők KC TAO pályázatához szükséges 

nyilatkozat elfogadására” című előterjesztést, valamint 

25. napirendi pontként felvenni a „Javaslat Komka Magdolna, Salgótarján kétszeres olimpikon 

magasugrója temetésével kapcsolatos döntés meghozatalára” című előterjesztést, melyek 

pótlólag lettek megküldve a Közgyűlés tagjainak. 

 

A tárgysorozatra vonatkozóan módosító javaslat nem érkezett. Döntéshozatal következett a 

tárgysorozatról. 

 

Fekete Zsolt:  

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi tárgysorozatot fogadta el: 

 

1. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának a 2023. évi költségvetésről szóló 

3/2023. (II.28.) önkormányzati rendelete módosítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 
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2. Javaslat az önkormányzat saját bevételeinek, valamint az adósságot keletkeztető ügyleteiből 

eredő fizetési kötelezettségeinek 2025-2027. évekre várható összegének megállapítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

3. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről szóló 

önkormányzati rendelet megalkotására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

4. Javaslat a Közgyűlés átruházott hatásköreivel kapcsolatos egyes önkormányzati rendeletek 

módosítására  

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

5. Javaslat a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére és 

ártalmatlanítására vonatkozó közszolgáltatási szerződés megkötésének, valamint a vonatkozó 

önkormányzati rendelet módosításának jóváhagyására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

Napirend tárgyalásánál jelen volt: Fülöp László üzemvezető 

 

6. Javaslat a Kelet-Nógrád Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás 2023. évi működéséről szóló 

beszámoló elfogadására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

7. Javaslat a Kelet-Nógrádi Hulladékrekultivációs Társulás 2023. évi működéséről szóló 

beszámoló elfogadására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

8. Javaslat a Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulása 2023. évi feladatellátásáról 

és működéséről szóló beszámoló jóváhagyására 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

9. Javaslat a Salgótarjáni Összevont Óvoda és Bölcsőde alapító okiratának módosítására 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

10. Javaslat a Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulása által az önkormányzat 

részére nyújtott feladatellátásához kapcsolódó döntés meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

11. Javaslat a „Bölcsőde kialakítása Zagyvapálfalván” című projekt keretében épülő bölcsőde 

Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulása részére történő átadására 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

12. Javaslat Forgách Antal telep 106/B. szám alatti közösségi ház fenntartási időszakban történő 

működtetésére vonatkozó döntés meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

13. Javaslat TOP_Plusz támogatási kérelem benyújtására – Beszterce-lakótelepi Tagiskola 

korszerűsítése 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 
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14. Javaslat TOP_Plusz támogatási kérelem benyújtására – Hajléktalanok nappali melegedőjének 

felújítása 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

15. Javaslat közfoglalkoztatási programokban történő részvétellel kapcsolatos döntések 

meghozatalára  

Előterjesztő: Pataki Csaba alpolgármester 

 

16. Javaslat önkormányzati tulajdonú ingatlanok használatba adására a Baptista Szeretetszolgálat 

Országos Szociális Segítő Központ által nyújtott népkonyhai szolgáltatáshoz 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

Napirend tárgyalásánál jelen volt: Tóth Tamás népkonyhai szakmai vezető 

 

17. Javaslat az Országos Szociális Segítő Központtal megkötött használati szerződés 

módosítására  

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

18. Javaslat Salgótarján, Klapka György út 4. szám alatt található irodahelyiségek bérbeadására 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

19. Javaslat a Salgótarján, 0230 hrsz.-ú ingatlanra vonatkozó bérleti szerződés módosítására 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

20. Javaslat a 2024. évi lakás juttatási jogcímek sorrendjének meghatározására, valamint 

tájékoztató az önkormányzati tulajdonú lakások 2023. évi hasznosításáról 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

21. Tájékoztatás az önkormányzati intézményeknél és cégeknél történő megtakarítási intézkedési 

terv felülvizsgálatáról, valamint javaslat további döntés meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

22. Javaslat a Sport Salgó Kft. Városi Sportcsarnok felújításáról szóló pályázatához szükséges 

nyilatkozat elfogadására 

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 

 

23. Javaslat az SBTC Kft. TAO pályázatához szükséges nyilatkozat elfogadására 

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 

 

24. Javaslat az Építők KC TAO pályázatához szükséges nyilatkozat elfogadására 

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 

 

25. Javaslat Komka Magdolna, Salgótarján kétszeres olimpikon magasugrója temetésével 

kapcsolatos döntés meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

Fekete Zsolt: A továbbiakban a polgármesteri tájékoztató következett. 

 

Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 
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Tolnai Sándor: Megkérdezte Alpolgármester uraktól, hogy a Novohrad-Nógrád Geopark 

Nonprofit Kft. taggyűlésén elhangzottakról a Közgyűlés mikor kaphat tájékoztatást. 

 

Fekete Zsolt: dr. Dániel Zoltán alpolgármester úrnak adta meg a szót. 

 

dr. Dániel Zoltán: Válaszában elmondta, hogy a Salgótarjáni Városfejlesztő és Turisztikai Kft. 

működteti a különböző turisztikai létesítményeiket. A Geopark Kft. már nem működik, Budavári 

Valéria igazgató asszony látja el ott a feladatokat. Elmondta, hogy a májusi beszámoló 

elkészültével a Közgyűlés elé kerül a beszámoló. 

 

Fekete Zsolt: Alpolgármester úr hozzászólását kiegészítve elmondta, hogy korábban ezt a 

szervezetet az úgynevezett EGTC tartotta fent, amit Fülek városa és Salgótarján jegyzett. 

Lesznek változások, melyről szintén tájékoztatást kapnak a képviselők. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. 

 

A polgármesteri tájékoztatót a Közgyűlés tudomásul vette. 

 



6 

 

NAPIRENDEK 

 

 

1. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának a 2023. évi 

költségvetésről szóló 3/2023. (II.28.) önkormányzati rendelete módosítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló önkormányzati rendelet 

február havi módosítására az előterjesztésben foglaltak szerint tett javaslatot. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 4 igen szavazattal, 3 nem szavazat ellenében; a Népjóléti Bizottság 4 

igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében; a Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal; a 

Pénzügyi Bizottság 7 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében támogatta az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 10 igen szavazattal, 5 nem szavazat ellenében az alábbi 

rendeletet alkotta:  

 

A 5/2024. (II.29.) önkormányzati rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

2. Javaslat az önkormányzat saját bevételeinek, valamint az adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek 2025-2027. évekre várható összegének 

megállapítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az államháztartásról szóló 

törvény alapján az önkormányzatnak határozatban kell megállapítani a saját bevételeinek, 

valamint a Magyarország gazdasági stabilitásáról szóló törvény szerinti adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek, a költségvetési évet követő három évre várható 

összegét. Az előterjesztés ennek a kötelezettségnek tett eleget. 

Az előterjesztés mellékletében szereplő táblázat adatai az önkormányzat 2023. december 31-én 

fennálló adósságállománya, valamint a költségvetési rendeletben meghatározott hitelfelvételek 

tervezett adósságszolgálati kötelezettségei alapján kerültek meghatározásra. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 4 igen szavazattal, 3 nem szavazat ellenében; a Népjóléti Bizottság 4 

igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett; a Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 7 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében támogatta az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 10 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett az alábbi 

határozatot hozta: 
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11/2024. (II. 29.) határozat 

 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az 1. melléklet szerint állapítja 

meg Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata Magyarország gazdasági stabilitásáról 

szóló 2011. évi CXCIV. törvény (a továbbiakban: Stabilitási törvény) 45. § (1) bekezdés a) 

pontjában kapott felhatalmazás alapján kiadott jogszabályban meghatározottak szerinti saját 

bevételeinek, valamint a Stabilitási törvény 8. § (2) bekezdése szerinti adósságot keletkeztető 

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a 2025-2027. évekre várható összegét.  

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester  

 

 

3. Javaslat Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről 

szóló önkormányzati rendelet megalkotására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat 

költségvetésének teljesítését, a gazdálkodását alapvetően meghatározták a külső körülmények, a 

jogszabályi környezet, valamint azok az intézkedések, amelyek szükségesek voltak a 

költségvetési egyensúly fenntartásához. 

A 2023. évi költségvetés teljesítéséről összességében elmondható volt, hogy a kormányzati 

támogatás és a saját bevételek realizálása biztosította a körültekintő és takarékos gazdálkodás 

mellett, a fizetőképesség megőrzését.  

A 2024. évi költségvetést megalapozó gazdasági és jogszabályi környezet, a feltétel rendszer 

változásai a következők voltak:  

A költségvetési törvénybe - a normatív támogatások fajlagos összegeinek növelésével - 

beépítésre került a 2023. évi minimálbér 15%-os és a garantált bérminimum 10%-os 

emelkedésének hatása, a 2023. december 1-től hatályos béremelés továbbá a pedagógusok új 

életpályájáról szóló törvény hatásának kompenzálása.  

Elmondta, hogy a szolidaritási hozzájárulás számítása az előző évhez képest nem változott, 

azonban növelte a fizetendő adót az a tény, hogy az önkormányzat 1 főre jutó adóerő képessége 

az elmúlt évhez képest növekedett 32.441 Ft/főről 40.348 Ft/főre. Így a 2024-ban fizetendő 

szolidaritási hozzájárulás terv szinten 247.940 ezer Ft, amely 132.876 ezer Ft-tal magasabb a 

2023-ban fizetett hozzájárulástól.  

Az adóerő képesség 35.000 Ft/főt meghaladó növekedése miatt az önkormányzat az idén már 

nem jogosult a települési önkormányzatok szociális és gyermekjóléti feladatainak egyéb 

támogatására, amely az előző évhez képest 107 M Ft bevételkiesést jelent. 

További csökkenést jelent az előző évhez képest, hogy az energia áremelkedés támogatása 

megszűnt, ez 2023-ban 428 M Ft volt, pedig az energia árak nem csökkentek vissza az 

áremelkedés előtti szintre. A közüzemi díj árak átlagosan az áram esetében 3,5-szer, a távhő 3,3-

szor, a gáz 2,4-szer nagyobb, mint a drasztikus energia áremelkedés előtt, amelyet az 

önkormányzatnak saját bevételből kell finanszírozni. 

Az előzőekben felsorolt feltételrendszert figyelembe vételével a 2024. évi költségvetés tervezett 

főösszege 21,9 Mrd Ft, amely az előző évben tervezethez képest 7,9 Mrd Ft-tal nőtt. 

A működési bevételek az előző évi eredeti előirányzathoz képest 12,5%-kal, a működési 

kiadások 5,3%-kal nőttek.  
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A központi költségvetési támogatás a kiegészítő támogatással együtt összesen 176 M Ft-tal nőtt a 

2023. évi eredeti előirányzathoz képest. Elmondta, hogy ez az összeg év közben várhatóan nőni 

fog az esélyteremtési illetményrész kompenzációjával. 

Az un. intézményi működési bevételek tervezett növekedése 80 M Ft. A növekedésben 

meghatározó elem a szilárd hulladéklerakó bérleti díjának az előző évhez képest igen jelentős 

növekedése. A helyi adóbevételek közül az építményadónál, figyelembe véve a tavalyi teljesítési 

adatokat is minimális növekedést, 20 M Ft emelést terveztek a tavalyi tervszámhoz képest. A 

helyi iparűzési adó tervezett növekedése 1,7 Mrd Ft. A felhalmozási bevételeknél megjelent egy 

363 M Ft-os bevételi terv. Ezt az összeget az évek óta üresen álló ingatlanok értékesítéséből 

szeretné az önkormányzat realizálni. 

Elmondta, hogy a működési kiadások évről-évre kisebb nagyobb mértékben, de folyamatosan 

növekedtek.   

Az 5,3%-os növekedés 528 M Ft-nak felelt meg. A 2023. évi eredeti előirányzathoz képest a 

személyi juttatások esetében 600 M Ft, 29%-os, a szociális hozzájárulási adónál 85 M Ft, 26,5%-

os, a működési célú támogatások jogcímen 10,9%-os, az államháztartáson kívülre adott 

támogatások esetében 17 M Ft, 0,9%-os növekedés, a dologi kiadásoknál 13,5%-os 524 M Ft-os 

csökkenés jelentkezett. Ez a csökkenés, illetve a gazdasági társaságok által ellátott feladatok 

finanszírozásának minimális növekedése már terv szinten erőteljes takarékosságot vár el a 

feladatellátásban érintett szereplőktől.  

Elmondta, hogy az esetleges előre nem látható kiadásokra, a bevétel kiesés kompenzálására a 

korábbi években tervezettől jelentősebb összegű, 150 M Ft-os működési céltartalék került 

tervezésre.  

Az önkormányzat fejlesztési elképzelései, valamint a már elnyert pályázatok a költségvetésben 

megtervezésre kerültek, így a felhalmozási bevételek 800%-kal, a felhalmozási kiadások közel 

200%-kal nőttek a 2023. évben tervezetthez képest.  

A felhalmozási bevételek és kiadások realizálására a ciklikusság volt jellemző, amelyek az egyes 

programozási időszakokhoz kapcsolódtak. A 2024-es költségvetésben a felhalmozási kiadások 

között a 2021-2027. programozási időszakra vonatkozó fejlesztések bevételei és kiadásai 

kerültek beépítésre. A megvalósításhoz szükséges források egy része várhatóan a tárgyévben 

érkezik meg az önkormányzathoz.  

Elmondta, hogy fejlesztési hitelként az önkormányzat 818 M Ft-ot tervez felvenni. Ebből 325 M 

Ft az európai uniós projektekhez kapcsolódó olyan hitel, amely a projektek előkészítését 

szolgálja. 

Elmondta, hogy a költségvetés induló pozíciói évről-évre kedvezőtlenebbek, az előző évhez 

képest. A kiadások emelkedését a központi költségvetési támogatás csak részben ellentételezi, 

ezért az egyensúlyos költségvetés beterjesztése érdekében a saját bevételek, ezen belül 

alapvetően az adóbevételek előirányzatai emelkedtek az előző évekhez képest. Ezen bevételi 

előirányzatok jelentős kockázatot tartalmaznak. 

Az előző években beterjesztett költségvetések esetében is voltak hasonló kockázatok, azonban az 

is látszott, hogy a saját bevételek, a központi költségvetési támogatás emelkedése, a közgyűlés 

takarékossági intézkedései eredményesek voltak, sikerült az önkormányzat fizetőképességét 

megőrizni. Elmondta, hogy továbbra is számítanak a kormányzat támogatására és természetesen 

mindent meg fognak tenni annak érdekében, hogy az önkormányzat fizetőképességét, a 

költségvetés egyensúlyát megőrizzék. 

Kérte a Közgyűlést a költségvetés támogatásra. 

 

Felkérte Tolnai Sándort, a Pénzügyi Bizottság elnökét, hogy ismertesse a Bizottság 

véleményét. 

 



9 

 

Tolnai Sándor: Salgótarján Megyei Jogú Város Közgyűlésének Pénzügyi Bizottsága a 

„Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről szóló 

önkormányzati rendelet megalkotására” című előterjesztést a bizottság 2024. február 26-ai ülésén 

megtárgyalta. A bizottság 7 igen, 2 nem szavazat mellett támogatta az előterjesztést és azt a 

Közgyűlésnek elfogadásra javasolja. 

 

Fekete Zsolt:  

Az Ügyrendi Bizottság 4 igen szavazattal, 3 nem szavazat ellenében; a Népjóléti Bizottság 4 

igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett; a Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal támogatta az 

előterjesztést. 

 

Elmondta, hogy a FIDESZ-KDNP frakció frakcióvezetője módosító javaslatot nyújtott be, amely 

az ülés előtt kiosztásra került. 

 

Fekete Zsolt: Előterjesztőként tanulmányozta a módosító javaslatot, mellyel a FIDESZ frakció 

nyitott kapukat dönget azzal együtt, hogy több elem a költségvetésben kiemelésre nem került és 

több elem megtervezésre került a 2024. évi költségvetésben. A beterjesztett módosító 

indítványban szereplő javaslatokat mind befogadta, melyekre javaslatot tett a tekintetben, hogy 

melyik javaslatot milyen sorról fogják finanszírozni: 

A Camping utat Görbe úttal összekötő lépcsősor felújítása, a Vásártéren lévő játszótér 

körülkerítése, a Nagymező úton játszótér és park építése, Fedett buszmegálló építése a Gorkij 

ltp-en javaslatok fedezetének egy része a Salgótarjáni Foglalkoztatási Nonprofit Kft. részére 

jóváhagyott támogatási összegben rendelkezésre áll, a támogatással nem fedezett rész 15 millió 

forint forrást a költségvetés 1. melléklet, III. Helyi önkormányzat fejezet, 12. cím Céltartalékok, 

2-es Előirányzat csoport működési célú tartalékok, 3-as kiemelt előirányzat Egyéb működési 

célú tartalékok jogcímen tervezett 150 millió forint biztosítja. 

A Ferenc telepen a főút melletti parkolóba térfigyelő kamera telepítése, Jónásch telep Szegverő 

úton térfigyelő kamera telepítése, Batsányi-Esze T-Eötvös utak mentén térfigyelő kamerák 

telepítése javaslatok fedezete a költségvetésben a III. Helyi önkormányzat fejezet, 2. melléklet, 

1. címszám, 1. alcím, 4.előirányzat csoport, 11. kiemelt előirányzat térfigyelő kamerarendszer 

korszerűsítése jogcímen tervezett összegből rendelkezésre áll. 

A Bugát Pál út teljes felújítása, aszfaltozása javaslat fedezetét az 1. melléklet, III. Helyi 

önkormányzat fejezet, 12. cím Céltartalékok, 2-es Előirányzat csoport működési célú tartalékok, 

3-as kiemelt előirányzat Egyéb működési célú tartalékok jogcímen tervezett 150 millió forint 

biztosítja. 

Az Úttörők út 5-11. mellett az út menti parkolók megépítése javaslat fedezetét a III. Helyi 

önkormányzat fejezet, 2. melléklet, 1. címszám, 1. alcím, 5. előirányzat csoport, 9. kiemelt 

előirányzat útfelújítások előirányzaton tervezett 99 millió forintos keret biztosítja. 

A Somlyó városrész fejlesztési koncepcióterv elkészítése javaslatra vonatkozóan a Polgármesteri 

Hivatal Városfejlesztési irodája kapja meg feladatként a Városfejlesztő Kft. és a Salgó Vagyon 

Kft, szakembereivel közösen a fejlesztési koncepció elkészítését. A forrás a Polgármesteri 

Hivatal költségvetésében rendelkezésre áll. 

A Somlyó városrész fejlesztési koncepció esetében elmondta, hogy a somlyói városrésznek a 

fejlesztése, új arculattal való ellátása már évek óta folyamatban van. Az önkormányzat célja, 

hogy ha bontásra tudnak kijelölni ingatlant és a fedezet meg van rá, akkor azokat az ingatlanokat 

rögtön lebontják. 

Elmondta, hogy Somlyóbánya városrész a szociális városrehabilitáció kapcsán átgondolásra, 

megvizsgálásra került. Sajnálatát fejezte ki arra vonatkozóan, hogy ez a városrész nem lett 

szegregált terület, így abból a fejlesztési forrásból ott fejleszteni nem tudnak. Amennyiben a 

területet homogénné tudják tenni, és nagyobb mértékben csak önkormányzati területet tudnak 
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kialakítani, akkor lakó-pihenő övezet kialakítása és az ehhez kapcsolódó fejlesztések 

valósulhatnak meg a városrészben. Az ehhez való koncepció elkészítéséhez kapnak 

felhatalmazást célfeladatként az előbb említettek. 

Elmondta, hogy a felsorolt javaslatok átvezetésre kerülnek a költségvetésben, ha ezek a 

feladatok, amelyet a FIDESZ frakció megjelenített, ő pedig felolvasott a megfelelő 

forráshelyekkel, akkor befogadja, és a 2024. évi költségvetés e szerint fog változni. 

 

A továbbiakban Szabó Csaba képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Szabó Csaba: Megköszönte Polgármester úrnak, hogy a benyújtott módosító indítványukat 

támogatja. A felsorolt fejlesztések azokat a lakosságtól hozzájuk beérkezett kéréseket, 

javaslatokat tartalmazta, melyekre pénzmaradványból, általános tartalékból, illetve 

közművelődési kiadások csökkentésével forrást tudtak találni a költségvetésben. A Polgármester 

úr által említett módosító javaslat módosítása elfogadható volt számukra, fontos, hogy a közel 77 

millió Ft-os fejlesztésre, felújításra van lehetőség az önkormányzat költségvetésében. A lényeg 

az, hogy ezek a fejlesztések, felújítások megvalósuljanak. Elfogadták a módosításnak az ilyen 

szempontból történő változtatását. 

 

Fekete Zsolt: Mivel a FIDESZ-KDNP elfogadta a módosítást, így befogadta a javaslatot a 

költségvetés módosításához, megkérte Irodavezető asszonyt, hogy az általa felsoroltakat 

pontosítsa, hogy mi fog módosulni a költségvetésben. 

 

Egyed Andrásné irodavezető asszonynak adta meg a szót. 

 

Egyed Andrásné: A módosítás felsorolása előtt tájékoztatta a Közgyűlést, hogy a rendelet-

tervezet szövegében az 5.§. (2) bekezdés a) pontjában elírás történt. A működési célú 

tartalékként 235 millió Ft helyett 205 millió Ft a helyes összeg. Kérte, hogy ennek 

figyelembevételével tárgyalják a rendelet-tervezetet. 

A továbbiakban részletesen ismertette, hogy a befogadott módosító javaslatok alapján a 

meghatározott előirányzatok hogyan módosulnak. 

 

Fekete Zsolt: Kérte Irodavezető asszonyt, hogy a módosító indítványnak megfelelően az általa 

megjelölt helyekre kerüljenek beépítésre az adatok. Megkérdezte, hogy az útfelújítások kiemelt 

előirányzata 99 millió Ft nem fog változni, csak ennek a terhére fog a 33 millió Ft-os Bugát Pál 

út felújításra kerülni. 

 

Egyed Andrásné: Válaszában elmondta, hogy csak a forrása változik, a kiadási előirányzatot 

meg kell emelni a 33 millió Ft-tal a céltartalékból. Megerősítette továbbá, hogy ez a módosítás 

lesz az eredeti előirányzat. 

 

Fekete Zsolt: Elmondta, hogy a FIDESZ-KDNP frakció kérésének megfelelően a források 

megjelölésével befogadásra került, tehát ez az előterjesztésbe beépítésre került, így fog a vitában 

a továbbiakban szerepelni. 

 

A továbbiakban Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: Hozzászólásában elmondta, hogy az előterjesztés a szöveges indoklását tekintve 

két részből áll. Az első részben a 2023. évi költségvetés főbb jellemzői vannak összefoglalva, 

majd ezt követi a 2024. évi költségvetés bemutatása. 
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A 2023. évi költségvetéshez kapcsolódóan elmondta, hogy a város lakosságának száma 2023. 

január 1-jén 32.822 fő volt, ami sajnálatos módon újabb 471 fős csökkenést jelentett. A korábbi 

évek vonatkozásában a költségvetésben is szinte csak negatív környezeti hatásokat hallhattak. A 

mostani felvezetőben is többször elhangzott Polgármester úrtól ezeknek a negatív elemeknek a 

hatása, mindig valami külső körülményt okoltak a kialakult helyzetért, melynek érthető okai is 

voltak, mint például a pandémia, illetve a rezsiárak emelkedése. 

Az összefoglalóban olvasható volt, hogy összességében elmondható, hogy a közgyűlés által a 

kiadások csökkentésére hozott intézkedési terv, a kormányzati támogatás és a saját bevételek 

realizálása biztosította a körültekintő és takarékos gazdálkodás mellett a fizetőképesség 

megőrzését. 

Külső körülményként említette, hogy a kormány a gazdaságvédelmi intézkedések közül 2022. 

július 1-ével feloldásra került az önkormányzatokra vonatkozó díjemelési és új díj bevezetési 

korlátozás. 2023. január 1-től módosult továbbá a helyi adókra vonatkozó szabályozás és az 

adóemelési, új adó bevezetését tilalom is feloldásra került. Ezzel nyilván mindkettővel élt is az 

önkormányzat. Megszűnt a mikro-, a kis- és középvállalkozásoknál az iparűzési adó felére 

csökkentése. 2022. évi gazdasági növekedés eredményeként jelentős mértékben nőtt az 

önkormányzat iparűzési adóbevétele is. 

A helyi önkormányzatok általános működése és ágazati feladatainak támogatásánál az energia 

áremelés miatt 428 millió Ft-ot kapott az önkormányzat. Az önkormányzat felhasználási 

kötöttség nélküli rendkívüli kiegészítő támogatás jogcímén a központi költségvetésből 58 millió 

Ft-ot kapott támogatásként. Ezen felül 2022 évre vonatkozó iparűzési árbevétel kiesés 

kompenzálására címén 64.974.000 Ft érkezett az önkormányzathoz. A helyi önkormányzatok 

általános működésének és ágazati feladatainak támogatása jogcímén összességében 4.295 millió 

Ft jelentkezett, amely az eredeti előirányzathoz képest 485 millió Ft-tal haladja meg, ami 

gyakorlatilag 13%-os növekedést jelentett. Úgy gondolta, hogy a 23 év vonatkozásában a külső 

körülmények változásánál határozottabb és nagyobb volumenű szerepe volt ezeknek az 

intézkedéseknek, és ezeknek a kapott támogatásoknak.  

A 2024. évi költségvetéssel kapcsolatban elmondta, hogy az anyagban olvasható, hogy 

költségvetés pozíciói évről-évre kedvezőtlenebbek a 2024-es költségvetés finanszírozásába 

szabad pénzmaradványt nem lehetett bevonni. Véleménye szerint ennek a mondatnak csak a 2. 

fele helytálló 

Elmondta, hogy az idegenforgalmi adó bevételeknél is évek óta nem láttak ilyen határozott 

mozgást, megközelítőleg 500.000 Ft-tal nőtt az előző évi tervszámhoz képest. 

A nem lakáscélú helyiségek működtetésével összefüggésben tervezett bevételi előirányzat a 

Salgó Vagyon Kft. kalkulációja alapján 180 millió Ft, amely 30 millió Ft-tal csökkent az előző 

évi előirányzathoz képest. Ezt a hallottak alapján furcsának tartotta, mivel a bérlakásoknál a 

díjemelkedés miatt nőttek a bevételek.  

A tárgyi eszközök és immateriális javak értékesítése a tervezett bevétel 367 millió Ft, amely igen 

jelentős bevételi elvárást fogalmaz meg. A bevétel az idegen felépítmények alatti területek 

tervezett értékesítésből származó 100.000 Ft bevételből, valamint 7.100.000 Ft önkormányzati 

lakás értékesítésből 2.400.000 Ft egyéb vagyontárgy értékesítéséből tevődik össze. Továbbá a 

gazdasági helyzetre való tekintettel célkitűzésként fogalmazódott meg az évek óta üresen álló 

épületek értékesítése, amelyből az önkormányzat 353 millió Ft bevételt remél. Emlékeztette a 

Közgyűlést, hogy 2013-ban a terv 404 millió Ft volt, amely 57 millió Ft-ban realizálódott. Nem 

tudta, hogy milyen elképzelése van a városvezetésnek a 353 millió Ft-ra. 

A működési célú maradvány elég jelentős, 353 millió Ft-ról van szó, a finanszírozásba bevont 

maradvány a helyi önkormányzat fejezetében 251 millió Ft, a Polgármesteri Hivatal fejezetben 

30 millió Ft, a KIGSZ fejezetben 72 millió Ft. Felhalmozási maradvány 1.523 millió Ft, 

projekteknél ebből nagyjából 1.229 millió Ft. jelenik meg. 
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Elmondta, hogy a Csarnok- és Piacigazgatóság kapcsán felújítási jogcímen még mindig látható 

volt egy 117 millió Ft-os összeg, a kivitelezési hiányosságok miatt a teljes kifizetés nem történik 

meg. Egy ügyvédi letéti számlára került ez az összeg. Kérte, hogy ennek a kifizetése csak akkor 

történjen meg, hogyha maradéktalanul teljesített a kivitelező. 

Elmondta, hogy a hosszú lejáratú hitel felvételekre vonatkozóan a költségvetés 818 millió Ft 

összeget irányoz elő, ami minden évben magasabb, a tervezett összeg most is 66 millió Ft-tal 

haladja meg az előző évi tervezett összeget, még ha az igénybevétel ténylegesen el is marad 

ettől. A projektekre érkező központi finanszírozásoknak köszönhetően sikerült is visszafizetni a 

hitelekből valamennyit. 

A működési tartalékok címen 235 millió Ft szerepelt, melyet korrigáltak 187 millió Ft-ra. Ebből 

az általános tartalék összege 30 millió Ft, amely 10 millió Ft-tal lett magasabb a korábbi évhez 

képest. A céltartalékok összege 205 millió Ft volt, melyet 157 millió Ft-ra korrigáltak. 

Megjegyezte, hogy az anyag szöveges értékelésből is olvasható volt, hogy a növekedés oka az, 

hogy a korábbi évekhez képest egy jelentősebb összegű 150 millió Ft-os egyéb működési 

céltartalék került tervezésre. Felhalmozási tartalékhoz annyit fűzött még hozzá, hogy itt az 

előirányzat 251 millió Ft melynek egyik fele az ÉRV Zrt. bérleti díjához kötődik, a TOP Plusz 

projektekhez kapcsolódik 90 millió Ft, és a projektekhez kapcsolódó egyéb kiadásokhoz 30 

millió Ft. 

A hosszú lejáratú hitelek törlesztésénél az előirányzat 332 millió Ft, amely gyakorlatilag a 2023. 

december 31-ig megkötött hitelszerződésekre vonatkozik. Megjegyezte, hogy a költségvetés elég 

jelentős összege fordítódik a hitelek törlesztésére. Az általa elmondottakból is kiderült, hogy a 

módosító indítványt időszerűnek látták benyújtani a költségvetés kapcsán. Az eddigi helyzet nem 

mutatott arra lehetőséget, hogy ebben a nagyságrendben módosító indítványokat tegyenek.  

 

Fekete Zsolt: Megköszönte Képviselő úrnak a költségvetési rendelet tervezetéhez intézett 

prezentációját. Megjegyezte, hogy legközelebb a felvezetőjét részletesebbre veszi.  

 

A továbbiakban Turcsány László képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Turcsány László: Örömét fejezte ki arra vonatkozóan, hogy az adóbevételek jelentősen 

emelkednek, melynek köszönhetően 4 milliárd Ft körül kalkulálhatják az éves adóbevételeket, 

melybe 530 millió Ft ingatlanadó is belekerült. 

A körzetét érintően elmondta, hogy több fejlesztés TOP Plusz-os forrásból valósul meg 

Salgóbányát, Eresztvényt, Somoskőt érintően, amely bekerült a költségvetésbe. Ezeken a 

településrészeken remélhetőleg elmozdulást fognak tapasztalni elsősorban a turizmus, illetve a 

salgóbányai szociális felzárkóztatást illetően. 

Fontosnak tartotta elmondani, hogy a körzetében több olyan településrész található, ahol 

nagyfokú lemaradás tapasztalható, például az utak tekintetében Rónabányán, Salgóbányán, 

Jónásch telep felső részén, illetve a Művésztelepen. Örömét fejezte ki, hogy a Bugát Pál út 

felújítása bekerült a költségvetésbe. Ennek az útnak a felújítása már 2014-ben megtervezésre 

került. 

Nagyon fontosnak tartotta, hogy bekerült a költségvetésbe a Petőfi sétánynak a felújítása, hiszen 

ezzel Eresztvényt kötnék össze Somoskőújfaluval, mely a turizmus fejlesztését szolgálná. 

Örömét fejezte ki arra vonatkozóan, hogy ezeket a fejlesztéseket be lehetett építeni a 

költségvetésbe, valamint, hogy a közbiztonság javítása érdekében a térfigyelő kamerarendszer 

bővítése is meg fog valósulni a Jónásch körúton. A költségvetést támogatta. 

 

Fekete Zsolt: Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 
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Tolnai Sándor: A kamerarendszer bővítésével kapcsolatban elmondta, hogy hosszú távon 

érdemes lenne a jelenlegi rendszer teljes megújításában gondolkodni, hiszen a jelenlegi műszaki, 

technikai körülmények elavultak. Kérte, hogy az önkormányzat legyen partner abban, hogy a 

központ teljes fejlesztése érdekében az ott szükséges technikai fejlesztések megvalósuljanak akár 

hitelfelvétel árán is. A kamerarendszer kiszélesítése nagyban hozzájárul ahhoz, hogy a 

városlakók biztonságban érezzék magukat a városban. Kérte, hogy ezt kiemelten kezeljék. 

 

Fekete Zsolt: A meglévő kamerarendszerrel kapcsolatban elmondta, hogy az önkormányzat által 

felszerelt kamerák mellett társasházak is folyamatosan telepítenek kamerákat, amik ugyanebbe a 

hálózatba vannak bekötve. Másfél évvel ezelőtt elkezdődött egy komolyabb kamerarendszer 

kiépítése, ami arcfelismerő és új központi megfigyelő hellyel van összekötve. Ennek az új 

kamerarendszernek a fejlesztése Salgótarján esetében a tavalyi év végén kalkulált ára 250-300 

millió Ft. Terveik között szerepel, hogy „Biztonságos város címen” az EU-hoz nyújtanak be 

pályázatot a kamerarendszer kiépítésére. 

Elmondta továbbá, hogy az új rendőrkapitánnyal is folytak már tárgyalások azzal kapcsolatban, 

hogy nem biztos, hogy a közbiztonság fenntartása érdekében az a legjobb út, hogy az 

önkormányzatokra egyre több feladat hárul a közterületek védelmében, a kamerarendszerek 

fenntartásában. Olyan feladatokat látnak el biztonsági szolgálattal, ami rendőrségi feladat lenne.  

A Gorkij lakótelepen a közbiztonság érdekében új körzeti megbízotti irodát szerettek volna 

létesíteni a volt orvosi rendelő helyén. Megdöbbenéssel vette tudomásul, amikor a rendőrségtől 

azt a választ kapta, hogy a körzeti megbízotti hálózat fenntartása már nem lesz kötelező feladata 

a rendőrségnek. Úgy vélte, hogy ez még nagyobb feladatot fog róni az önkormányzatra. 

Elmondta, hogy a következő tárgyalásba, ami az új kamerarendszer felállításával lesz 

kapcsolatos Tolnai képviselő urat is bevonják, vagy azt, akit a frakciójuk kijelöl. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett a módosítással együtt. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 13 igen szavazattal, 2 nem szavazat ellenében az alábbi 

rendeletet alkotta:  

 

A 6/2024. (II.29.) önkormányzati rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

4. Javaslat a Közgyűlés átruházott hatásköreivel kapcsolatos egyes önkormányzati 

rendeletek módosítására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat és Szervei 

Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló önkormányzati rendelet 8. melléklete tartalmazza a 

Közgyűlés átruházott hatásköreinek felsorolását, melyek felülvizsgálatra kerültek. Ennek 

eredményeként a 8. melléklet módosítására tett javaslatot. 

A módosítás érintette a következő rendeleteket: 

- az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás rendjéről szóló önkormányzati 

rendeletet;  

- az országos verseny-helyezett diákok és felkészítő tanáraik részére adományozható elismerő 

címek alapításáról és adományozásának rendjéről szóló önkormányzati rendeletet; valamint  

- a költségvetési szervek elismert tartozásállományával és az önkormányzati biztos megbízásával 

kapcsolatos eljárás szabályairól szóló önkormányzati rendeletet. 

A fenti rendeletekben az átruházott hatáskört érintő módosítások átvezetésre kerültek. 
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Javasolta a téli rezsicsökkentés keretében biztosított tüzelőanyag szállítási költségeihez nyújtott 

támogatásról szóló önkormányzati rendeletet hatályon kívül helyezni, mivel az abban foglalt 

támogatás folyósítására nyitva álló határidő már letelt. 

Javasolta továbbá az országos verseny-helyezett diákok és felkészítő tanáraik részére 

adományozható elismerő címekben részesülőknek adományozott könyvvásárlási utalvány értékét 

megemelni. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 4 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett; a Népjóléti Bizottság 6 igen 

szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta:  

 

A 7/2024. (II.29.) önkormányzati rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

5. Javaslat a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére és 

ártalmatlanítására vonatkozó közszolgáltatási szerződés megkötésének, valamint a 

vonatkozó önkormányzati rendelet módosításának jóváhagyására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

Napirend tárgyalásánál jelen volt: Fülöp László üzemvezető 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat Salgótarján 

közigazgatási területén keletkező, nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére 

és ártalmatlanítására vonatkozóan 2014. január 31-én közszolgáltatási szerződést kötött az ÉRV 

ZRt.-vel. 

A közszolgáltatási szerződés hatálya 2024. január 31-én lejárt, ezért szükségessé vált annak 

felülvizsgálata, illetve megújítása. Az új közszolgáltatási szerződés megkötésével egyidejűleg a 

nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó helyi 

közszolgáltatásról szóló önkormányzati rendelet módosítására is szükség volt. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 9 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Üzemvezető úr szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Tájékoztatta a Közgyűlést, hogy két döntés meghozatala szükséges.  
 

Elsőként az előterjesztés határozati javaslatáról döntöttek. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
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12/2024. (II. 29.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése Salgótarján Megyei Jogú Város 

Önkormányzata (a továbbiakban: Önkormányzat) nevében jóváhagyja az Önkormányzat és az 

ÉRV Északmagyarországi Regionális Vízművek ZRt. között kötendő közszolgáltatási szerződést 

az 1. melléklet szerint, és felhatalmazza a polgármestert annak aláírására. 

 

Határidő: 2024. március 1. 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

Másodikként a rendelet-tervezet elfogadásáról döntöttek. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotta:  

 

A 8/2024. (II.29.) önkormányzati rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

Fekete Zsolt: Megkérte Üzemvezető urat, hogy azoknál a kiskert tulajdonosoknál, ahol derítők 

vannak a lakók kérését követően rövidebb határidővel vigyék el a szennyvizet a túlcsordulás 

elkerülése végett. 

 

 

6. Javaslat a Kelet-Nógrád Térségi Hulladékgazdálkodási Társulás 2023. évi működéséről 

szóló beszámoló elfogadására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Kelet-Nógrád Térségi 

Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Megállapodásában foglaltak alapján a Társulási Tanács 

tagjai kötelesek évente egyszer a képviselő-testületüknek, közgyűlésnek beszámolni a Társulás 

tevékenységéről, pénzügyi helyzetéről, a Társulás működéséről. Az előterjesztés a 2023. évről 

szóló beszámolót tartalmazta. 

 

A Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 9 igen szavazattal támogatta az 

előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Időközben Fenyvesi Gábor képviselő úr elhagyta a termet, így a Közgyűlés 14 fővel folytatta 

munkáját. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

13/2024. (II. 29.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Kelet-Nógrád Térségi 

Hulladékgazdálkodási Társulás 2023. évi működéséről szóló beszámolót a melléklet szerint 

elfogadja.  
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Határidő: azonnal  

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

7. Javaslat a Kelet-Nógrádi Hulladékrekultivációs Társulás 2023. évi működéséről szóló 

beszámoló elfogadására 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Kelet-Nógrádi 

Hulladékrekultivációs Társulás Társulási Megállapodásában foglaltak alapján a Társulási Tanács 

tagjai kötelesek évente egyszer a képviselő-testületüknek, közgyűlésnek beszámolni a Társulás 

tevékenységéről, pénzügyi helyzetéről, a Társulás működéséről. Az előterjesztés a 2023. évről 

szóló beszámolót tartalmazta. 

 

A Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 9 igen szavazattal támogatta az 

előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

14/2024. (II. 29.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Kelet-Nógrádi 

Hulladékrekultivációs Társulás 2023. évi működéséről szóló beszámolót a melléklet szerint 

elfogadja.  

 

Határidő: azonnal  

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

8. Javaslat a Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulása 2023. évi 

feladatellátásáról és működéséről szóló beszámoló jóváhagyására 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előző napirendeknél elmondottak alapján az előterjesztés a Salgótarján és 

Térsége Önkormányzatainak Társulása 2023. évi működéséről szóló beszámolót tartalmazta. 

 

A Népjóléti Bizottság 6 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 9 igen szavazattal támogatta az 

előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

A továbbiakban Czene Gyula képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Czene Gyula: Hozzászólásában elmondta, hogy mindenkit érint valamilyen formában 

Salgótarjában a Társulás által ellátott feladatrendszer valamelyike. Elismerésre méltónak tartja 

egyes területeken a dolgozók lelkiismeretes munkáját, az anyagi elismerésnek ezen a területen 
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országos szinten is változnia kellene. Példaként említette a nagy felkészültséget igénylő szociális 

munkákat végzőknél, ahol nem csak jogszabály változtatásra, hanem elismerésre is szükség van. 

Elmondta, hogy a szociális munka az alkalmazott társadalomtudományok közé sorolt 

professzionális segítő tevékenységet jelenti, mely elősegíti az egyének, csoportok, közösségek 

problémáinak megoldását, igyekszik segíteni a társadalmi beilleszkedést. 

Egyetértett azzal a beszámolóban szereplő összegzéssel, mely szerint az Önkormányzat részére a 

jogszabályokban meghatározott szociális-, gyermekjóléti és alapellátási feladatokat a Társulás 

2023-ban is a jogszabályi rendelkezések betartásával, megfelelő színvonalon látta el. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Időközben Fenyvesi Gábor képviselő úr visszaérkezett a terembe, így a Közgyűlés 15 fővel 

folytatta munkáját. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

15/2024. (II. 29.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Salgótarján és Térsége 

Önkormányzatainak Társulása 2023. évi feladatellátásáról, működéséről szóló beszámolót az 1. 

melléklet szerint elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

 

9. Javaslat a Salgótarjáni Összevont Óvoda és Bölcsőde alapító okiratának módosítására 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a pedagógusok új életpályájáról 

szóló törvény és a végrehajtásáról szóló kormányrendelet alapján a nevelési-oktatási 

intézményekben a pedagógusok és a nevelő-oktató munkát közvetlenül segítő munkatársak 

közalkalmazotti jogviszonya 2024. január 1-től átalakult köznevelési foglalkoztatotti 

jogviszonnyá, egyes nevelő-oktató munkát közvetlenül segítő munkakörben foglalkoztatottak 

pedig munkaviszonyban foglalkoztathatók tovább. Az alapító okiratban szükséges feltüntetni az 

új jogviszonyokat. 

A módosítás keretében sor került továbbá az egyes központi jogszabályi rendelkezésekre történő 

hivatkozások alapító okiratból való törlésére, valamint az Óvoda Hétszínvirág Tagóvodájában 

biztosított roma nemzetiségi nevelés alapító okiratban történő rögzítésére is.   

Az alapító okiratban feltüntetésre került a Fáy András körúti tagóvodában kialakításra kerülő 

tornaszoba, mint feladatellátást szolgáló vagyon.  

Az alapító okirat módosítása meg lett küldve véleményezésre a nemzetiségi önkormányzatoknak, 

valamint a nemzeti köznevelésről szóló törvény szerinti érintetteknek. Az érintettek a 

módosítással egyetértettek. 

 

Az előterjesztés pótlólag lett megküldve a Közgyűlés tagjainak. 

 

Az ülés előtt kiegészítés lett kiosztva. Kérte, hogy a kiegészítésben foglaltak figyelembevételével 

tárgyalja meg a Közgyűlés az előterjesztést. 
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Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal; a Népjóléti Bizottság 6 igen szavazattal támogatta az 

előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Tájékoztatta a Közgyűlést, hogy két döntés meghozatala szükséges.  
 

Elsőként az I. határozati javaslatáról döntöttek. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

16/2024. (II. 29.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Salgótarjáni Összevont 

Óvoda és Bölcsőde (a továbbiakban: Óvoda) alapító okiratának 3/1.1/2024. okiratszámú 

módosítását és az egységes szerkezetű alapító okiratot 2024. január 1-jei hatállyal az 1. 

melléklet szerint elfogadja. A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a módosító okirat 

aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester  

 

2. A Közgyűlés felkéri a jegyzőt, hogy az Óvoda alapító okirata módosításának törzskönyvi 

nyilvántartásba történő bejegyzéséhez szükséges intézkedéseket tegye meg.  

 

 Határidő: 2024. március 8. 

 Felelős: dr. Romhányi Katalin jegyző 

 

 

Másodikként a II. határozati javaslatról döntöttek. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

17/2024. (II. 29.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Salgótarjáni Összevont 

Óvoda és Bölcsőde (a továbbiakban: Óvoda) alapító okiratának 3/1.3/2024. okiratszámú 

módosítását és az egységes szerkezetű alapító okiratot 2024. július 1-jei hatállyal az 1. 

melléklet szerint elfogadja. A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a módosító okirat 

aláírására. 

 

 Határidő: azonnal 

 Felelős: Fekete Zsolt polgármester  

 

2. A Közgyűlés felkéri a jegyzőt, hogy az Óvoda alapító okirata módosításának törzskönyvi 

nyilvántartásba történő bejegyzéséhez szükséges intézkedéseket tegye meg.  
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 Határidő: 2024. március 8. 

 Felelős: dr. Romhányi Katalin jegyző 

 

 

10. Javaslat a Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulása által az 

önkormányzat részére nyújtott feladatellátásához kapcsolódó döntés meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Társulás által az Önkormányzat 

részére ellátott feladatok átadásáról a Társulás, az Önkormányzat és az ESZK között 

feladatátadási megállapodás jött létre. A feladatok ellátásához kapcsolódó támogatások 

átadására, valamint azok elszámolásának szabályaira vonatkozóan a felek finanszírozási 

megállapodást kötöttek. A finanszírozási megállapodás felülvizsgálatra került, mely alapján az 

ellátáshoz nyújtandó támogatások átadásának és a támogatásokkal való elszámolás szabályainak 

a pontosítására volt szükség. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal; a Népjóléti Bizottság 6 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 9 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

18/2024. (II. 29.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a Salgótarján 

Megyei Jogú Város Önkormányzata, a Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulása, 

valamint a Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális Központja között Salgótarján Megyei 

Jogú Város Önkormányzata részére meghatározott feladatok finanszírozására, valamint a 

támogatások elszámolására vonatkozó Finanszírozási megállapodás II. számú módosítását az 1. 

melléklet szerint.  

A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a Finanszírozási megállapodás II. sz. módosításának 

aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

11. Javaslat a „Bölcsőde kialakítása Zagyvapálfalván” című projekt keretében épülő 

bölcsőde Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulása részére történő 

átadására 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté alpolgármester 
 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat a 

jogszabályban meghatározott gyermekek napközbeni ellátását a Salgótarjáni Összevont Óvoda és 

Bölcsőde, valamint a Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulása fenntartásában 

működő Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális Központja útján látja el. Az 

Önkormányzat pályázat útján Bölcsődei nevelés fejlesztése címen vissza nem térítendő 

támogatást nyert, melynek keretében Zagyvapálfalván új építésű bölcsőde kerül kialakításra. Az 
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ESZK-kel folytatott előzetes egyeztetések alapján javasolta, hogy az újonnan épülő bölcsőde 

fenntartása, működtetése a Társulás fenntartásába kerüljön. Az ESZK a szakmai feladatok 

megvalósításában, a gyermekek napközbeni ellátásában, bölcsőde működtetésének 

jogszabályban meghatározott feltételeinek ismeretében, annak megfelelésében és betartásában 

már megfelelő tapasztalatokkal rendelkezik. Mindezek mellett az újonnan induló bölcsőde - hat 

fő részére - munkahelyteremtésre is lehetőséget ad. 

 

Tájékoztatta a Közgyűlést, hogy az előterjesztés határozati javaslat 6. pontjában elírás történt. 

A jogszabályi hivatkozás száma helyesen „2011. évi CLXXXIX. törvény.” 

Kérte a Közgyűlést, hogy az előterjesztést az előzőek szerinti pontosítás figyelembevételével 

tárgyalja meg. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal; a Népjóléti Bizottság 6 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 9 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 15 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

19/2024. (II. 29.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése (a továbbiakban: Közgyűlés) 

a 3104 Salgótarján, Makarenkó út 24. szám alatti ingatlanon létesülő bölcsődét (a 

továbbiakban: Bölcsőde) a Salgótarján és Térsége Önkormányzatainak Társulása (a 

továbbiakban: Társulás) által fenntartott Salgótarján és Térsége Egészégügyi-Szociális 

Központja (a továbbiakban: ESZK) szervezeti keretein belül kívánja működtetni, azzal, hogy 

a Társulási Megállapodás V. fejezet 1.4. pontja alapján az ellátás működési költségeit 

kizárólag az Önkormányzat fizeti meg. A 2024. évben felmerülő költségek fedezetét az 

Önkormányzat 2024. évi költségvetése tartalmazza.  

 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

Határidő: azonnal 

 

2. A Közgyűlés jóváhagyja Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata, a Társulás és az 

ESZK között a feladatátadásra vonatkozó megállapodás módosítását a 1. melléklet szerint. 

 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

Határidő: azonnal 

 

3. A Közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a beruházással beszerzett felszerelési berendezési 

tárgyak leltár szerinti átadás-átvételéről gondoskodjon. 

 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

Határidő: használatbavételi engedély véglegessé válást követően azonnal 
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4. A Közgyűlés felkéri a Társulás elnökét, hogy a Bölcsőde indításához szükséges döntések 

meghozataláról, a szolgáltatói nyilvántartás adatmódosítása iránti kérelem benyújtásáról, a 

személyi feltételek biztosításáról gondoskodjon. 

 

Felelős: dr. Huszár Máté elnök 

Határidő: értelemszerűen 

 

5. A Közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. 

évi CLXXXIX. törvény 117. § (1) bekezdése alapján a bölcsődei ellátáshoz kapcsolódó 

központi költségvetési támogatás igényléséhez a szükséges intézkedéseket tegye meg. 

 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

Határidő: 2024. október 

 

 

Fekete Zsolt: A napirend tárgyalása után 10 perc szünetet rendelt el. 

 

 

SZÜNET 

 

A szünet után a Közgyűlés 14 fővel folytatta munkáját. Gyurkó József képviselő úr a 

továbbiakban nem vett részt a Közgyűlés munkájában. 

 

 

12. Javaslat Forgách Antal telep 106/B. szám alatti közösségi ház fenntartási időszakban 

történő működtetésére vonatkozó döntés meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat a „Forgách 

telepi városrehabilitáció” című projekt keretében a Forgách-telepi szegregátumhoz kapcsolódó 

célterületen a Salgótarján, Forgách Antal telep 106/B. szám alatti ingatlanban egy közösségi ház 

kialakítását valósította meg. 

Elmondta, hogy a közösségi házban kialakított szolgáltatásokhoz – mosási, tisztálkodási 

lehetőség, internet használat, egyéni segítségnyújtás – való hozzáférést, illetve 

közösségfejlesztést célzó programok tartását a fenntartási időben is biztosítani kell. 

A közösségi ház helyszíne és adottságai kiváló lehetőséget nyújtanak arra, hogy a Forgách telepi 

és a közeli szegregátumokban lakók számára segítséget nyújtson, akár az alapvető higiénés 

feltételek biztosításához való hozzájutásban, akár a szociális szakemberek helyben történő 

tanácsadásában. 

Az Önkormányzat a közösségi ház ingatlanrészét a működtetés és a fenntartás idejére ingyenesen 

használatba adja, az épületben elérhető szolgáltatások további ingyenes használatát, valamint 

programok megvalósulását biztosítja, mellyel a Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális 

Központját bízza meg.  

 

Az előterjesztéshez kiegészítés lett megküldve a Közgyűlés tagjainak. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 4 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett; a Népjóléti Bizottság 6 igen 

szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 7 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett támogatta az 

előterjesztést. 
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A továbbiakban Szabó Csaba képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Szabó Csaba: Hozzászólásában elmondta, hogy tavaly novemberben hoztak egy határozatot, 

amiben a házszámokat módosították, hiszen társasházzá lettek alakítva ezek a lakóházak, illetve 

a közösségi ház is, melynek címe Forgách Antal telep 6. Megkérdezte, hogy nem kellene-e 

módosítani itt a házszámot. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy utánanéznek és ha valóban változott, akkor  

módosítani fogják. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

20/2024. (II. 29.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a Salgótarján 

Megyei Jogú Város Önkormányzata, valamint a Salgótarján és Térsége Egészségügyi-

Szociális Központja között kötendő, a 3100 Salgótarján, Forgách Antal telep 106/B. szám 

alatti közösségi ház TOP 6.9.1-16-ST1 kódszámú projekt fenntartási időszakában (várhatóan 

2024.04.01.-2029.03.31.) történő működtetésére vonatkozó, 1. melléklet szerinti 

együttműködési megállapodást (továbbiakban: Megállapodás). 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a Megállapodás aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

3.A Közgyűlés a szükséges forrásokat az önkormányzat mindenkori tárgyévre vonatkozó 

költségvetésében biztosítja. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester  

 

4. A Közgyűlés felhatalmazza a Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgatóját, hogy a 3100 

Salgótarján, Forgách Antal telep 106/B. szám alatti közösségi ház ingyenes használatba 

adására vonatkozó szerződést kösse meg. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Méhes András ügyvezető igazgató  
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13. Javaslat TOP_Plusz támogatási kérelem benyújtására – Beszterce-lakótelepi Tagiskola 

korszerűsítése 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Közgyűlés 2022. október 27-ei 

ülésén tárgyalta a város TOP Plusz Városfejlesztési Programtervét, mely alapját képezi a 2021-

2027-es uniós ciklus pályázati források lehívásának. A Programtervben nevesítésre került a 

„Salgótarjáni Általános Iskola Beszterce-lakótelepi Tagiskolája korszerűsítése” című projekt.  

Jelen előterjesztésben a Salgótarjáni Általános Iskola Beszterce-lakótelepi Tagiskolájának 

felújítására tett javaslatot. Elmondta, hogy a fejlesztés során megtörténik az épület külső határoló 

szerkezeteinek korszerűsítése (külső hőszigetelés, nyílászárók cseréje, lapostető vízszigetelési és 

csapadékvízelvezetési problémáinak megoldása), valamint az iskolaépület részleges belső 

felújítása is megvalósul. Az Önkormányzat a projektet a Salgótarjáni Tankerületi Központtal 

konzorciumban valósítja meg. 

A projekt tervezett összköltsége: 800.000.953 Ft 

A támogatás mértéke az összes elszámolható költség 100%-a. 

 

A Népjóléti Bizottság 6 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 9 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

21/2024. (II. 29.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert a 

TOP_Plusz-3.4.1-23 Fenntartható humán infrastruktúra pályázati felhívás alapján, a TOP Plusz 

Városfejlesztési Programtervben meghatározottak szerint a Salgótarjáni Általános Iskola 

Beszterce-lakótelepi Tagiskolája korszerűsítése című támogatási kérelem benyújtására és a 

megvalósítás során szükséges jognyilatkozatok megtételére. 

 

Projekt becsült költsége: 800.000.953 Ft 

Igényelt támogatás: 800.000.953 Ft 

Önerő: 0 Ft  

 

Határidő: 2024. március 31. 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

14. Javaslat TOP_Plusz támogatási kérelem benyújtására – Hajléktalanok nappali 

melegedőjének felújítása 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Közgyűlés 2022. október 27-ei 

ülésén tárgyalta a város TOP Plusz Városfejlesztési Programtervét, mely alapját képezi a 2021-

2027-es uniós ciklus pályázati források lehívásának. A Programtervben nevesítésre került a 

„Hajléktalanok nappali melegedőjének felújítása” című projekt.  



24 

 

Jelen előterjesztésben a zagyvapálfalvai városrészben, a Hősök út 35. szám alatt található, az 

Önkormányzat tulajdonában álló épületben működő Hajléktalanok nappali melegedőjének 

felújítására, valamint a régi, elhasználódott eszközök beszerzésére irányuló pályázat benyújtására 

tett javaslatot.  

A projekt tervezett összköltsége: 114 000 000 forint. 

A támogatás mértéke az összes elszámolható költség 100%-a. 

 

A Népjóléti Bizottság 6 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 9 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

22/2024. (II. 29.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a polgármestert a 

TOP_Plusz-3.4.1-23 Fenntartható humán infrastruktúra pályázati felhívás alapján, a TOP Plusz 

Városfejlesztési Programtervben meghatározottak szerint a Hajléktalanok nappali 

melegedőjének felújítása című támogatási kérelem benyújtására és a megvalósítás során 

szükséges jognyilatkozatok megtételére. 

 

Projekt becsült költsége: 114 000 000 Ft 

Igényelt támogatás: 114 000 000 Ft 

Önerő: 0 Ft  

 

Határidő: 2024. március 31. 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

15. Javaslat közfoglalkoztatási programokban történő részvétellel kapcsolatos döntések 

meghozatalára 

Előterjesztő: Pataki Csaba alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Salgótarján Foglalkoztatási 

Nonprofit Kft. 2024. évben a START közfoglalkoztatási mintaprogram keretében 159 fő, a 

2024. évi hosszabb távú közfoglalkoztatási programja keretén belül 60 fő foglalkoztatását 

tervezi.  

A Nógrád Vármegyei Kormányhivatal a pályázat jóváhagyásához az alapító okirattal együtt a 

Közgyűlés jóváhagyó döntését kéri arra vonatkozóan, hogy a Kft. által a közfoglalkoztatási 

program keretében foglalkoztatott dolgozók munkavégzése az Önkormányzat intézményeinél és 

cégeinél történhessen. 

Az előterjesztés a pályázat benyújtásához és a programok megvalósításához szükséges döntések 

meghozatalára tett javaslatot. 

 

A Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal; a Pénzügyi Bizottság 9 igen szavazattal támogatta az 

előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 
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Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

23/2024. (II. 29.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a járási startmunka 

mintaprogramok közül a Szociális jellegű program, a Mezőgazdaság program, valamint a 

Helyi sajátosságokra épülő közfoglalkoztatási program megvalósítására vonatkozó 

pályázatoknak a Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit Kft. által a Nógrád Vármegyei 

Kormányhivatal Foglalkoztatási Osztályához történő benyújtását jóváhagyja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Dombovári Edina ügyvezető  

 

2. A Közgyűlés az Önkormányzat 2024. évi költségvetése terhére a pályázatokhoz kapcsolódó 

12.885.623 Ft önerőt az alábbiak szerint biztosítja:  

- a szociális jellegű programhoz kapcsolódóan  11.917.623 Ft-ot, 

- a helyi sajátosságokra épülő programhoz kapcsolódóan 968.000 Ft-ot. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

3. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy az önkormányzat 2024. évi költségvetése 

terhére a 2. pontban meghatározott önerőhöz szükséges 12.885.623 Ft erejéig kötelezettséget 

vállaljon, és az önkormányzati forrás átadására vonatkozó megállapodást aláírja.  

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

4. A Közgyűlés a 2024. évi hosszabb időtartamú közfoglalkoztatási program megvalósítására – 

legfeljebb 60 fő, 2024. március 1. – 2024. szeptember 30. közötti időtartamban napi 8 órás 

foglalkoztatás – vonatkozó pályázatnak a város intézményei feladatellátásának támogatása, 

karbantartási és javító munkák elvégzése, egyéb kisegítő feladatok ellátása, a város utcái, 

parkjai, díszterei és zöldfelületei, valamint egyéb önkormányzati tulajdonú ingatlanok 

tisztántartása, kezelése céljából a Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit Kft. által a Nógrád 

Vármegyei Kormányhivatal Foglalkoztatási Osztályához történő benyújtását jóváhagyja. 

 

Határidő: 2024. február 29. 

Felelős: Dombovári Edina ügyvezető 

  

5. A Közgyűlés a város területén a Baptista Szeretetszolgálat Országos Szociális Segítő Központ 

által biztosított népkonyhai szolgáltatáshoz szükséges legfeljebb 18 fő 6 órában történő 

közfoglalkoztatott biztosítására benyújtott hosszabb időtartamú közfoglalkoztatási program 

megvalósítására vonatkozó pályázatnak a Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit Kft. által a 

Nógrád Vármegyei Kormányhivatal Foglalkoztatási Osztályához történő benyújtását 

jóváhagyja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Dombovári Edina ügyvezető  
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6. A Közgyűlés a hosszabb időtartamú közfoglalkoztatási programok, valamint a Start 

Mintaprogramok megvalósítása során a munkáltatót terhelő táppénzfizetési kötelezettség 

teljesítéséhez szükséges legfeljebb 2.000.000 Ft.-ot a Közgyűlés az önkormányzat 2024. évi 

költségvetésében biztosítja. 

A hosszabb időtartamú közfoglalkoztatási program megvalósításához további önkormányzati 

önerő nem szükséges. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Dombovári Edina ügyvezető  

 

7.  A Közgyűlés megbízza a Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit Kft. (továbbiakban: Nonprofit 

Kft.) ügyvezetőjét, hogy a Nonprofit Kft. alapító okiratában foglaltaknak megfelelően a 

közfoglalkoztatási programokat lebonyolítsa az alábbiak szerint:  

a) A Nonprofit Kft. ügyvezetője jogosult és felelős valamennyi, a Nonprofit Kft. által 

végrehajtott közfoglalkoztatási programban foglalkoztatott fölött a munkáltatói jogok 

gyakorlására. 

b) A Közgyűlés felhatalmazza a Nonprofit Kft. ügyvezetőjét, hogy a közfoglalkoztatási 

program keretében az önkormányzat fenntartásában lévő költségvetési szervekkel, illetve 

önkormányzat tulajdonában álló gazdasági társaságokkal együttműködési megállapodást 

kössön a közfoglalkoztatottak költségvetési szerveknél, gazdasági társaságoknál történő 

foglalkoztatására vonatkozóan abból a célból, hogy az érintett gazdálkodó szervezetek 

vezetői részt tudjanak venni a pályázatban vállalt feladatok lebonyolításában, az adott 

gazdálkodó szervezetnél foglalkoztatottak napi feladatainak meghatározásában, 

koordinálásában. Az együttműködési megállapodásban a közfoglalkoztatottaknak a 

gazdálkodó szervezetekhez történő közvetítése kapcsán a Nonprofit Kft. jutalékot, 

megbízási, közvetítői vagy egyéb más díjat nem számolhat fel. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Dombovári Edina 

 

 

16. Javaslat önkormányzati tulajdonú ingatlanok használatba adására a Baptista 

Szeretetszolgálat Országos Szociális Segítő Központ által nyújtott népkonyhai 

szolgáltatáshoz 

Előterjesztő: dr. Huszár Máté polgármester 

Napirend tárgyalásánál jelen volt: Tóth Tamás népkonyhai szakmai vezető 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy Salgótarjánban már évek óta a 

város több pontján működik szociális étkeztetés, ezen belül a népkonyhai szolgáltatás.  

2023. október 1-től a Baptista Szeretetszolgálat Országos Szociális Segítő Központ által 

biztosított az ellátás, mely szervezet továbbra is fenntartja együttműködési szándékát. Az 

Önkormányzat célja, hogy az Intézmény szolgáltatását a városban élő leghátrányosabb 

helyzetben lévők a jövőben is igénybe tudják venni.    

A jelenlegi helyszíneken 2024. február 28. után is lehetőséget kívánnak biztosítani arra, hogy az 

arra rászorulók napi egy tál meleg ételhez jussanak, ezért változatlan feltételek mellett, az 

Intézménnyel történő további együttműködésre tett javaslatot, úgy, hogy az étel osztása 

valamennyi helyszínen hétköznaponként biztosított legyen. 

Elmondta, hogy a helyszínek egy kivétellel az eddigiekkel megegyezőek, a Forgáchi városrészen 

magánszemélytől bérelt ingatlanban tudja az Önkormányzat a továbbiakban biztosítani 
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szolgáltatást. Az ételosztást végző közfoglalkoztatottakat a 2024. márciusától induló programban 

a Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit Kft. fogja biztosítani. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal; a Népjóléti Bizottság 6 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 9 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

A továbbiakban Tóth Tamás népkonyhai szakmai vezetőnek adta meg a szót. 

 

Tóth Tamás: Hozzászólásában elmondta, hogy a Baptista Szeretetszolgálat a megyében 19, a 

városban pedig 9 osztóponton biztosítja ezt az étkezési formát. Az elmúlt évben kezdték el az 

országos programjukba integrálni a megyei rendszert, melyben folyamatos változások vannak. 

Elmondta, hogy a népkonyhai, illetve az időseknek nyújtott szociális étkeztetés jó úton halad, 

melyhez kérte a Közgyűlés további együttműködését. 

 

Fekete Zsolt: Sajnálatát fejezte ki arra vonatkozóan, hogy Salgótarjánban van olyan réteg, 

akinek nagyon nagy szüksége van erre az ellátásra, akik feltételezhetően naponta csak egyszer 

jutnak ételhez. Megköszönte a Baptista Szeretetszolgálat ezen tevékenységét, további 

együttműködést biztosított a szolgáltatáshoz. 

 

Turcsány László: Csatlakozott Polgármester úr szavaihoz azzal kapcsolatban, hogy nagyon 

sokan igénybe veszik, illetve vennék a népkonyhai szolgáltatást. Elmondta, hogy a közelmúltban 

történt egy olyan eset, amikor az arra rászoruló emberek megbízottak útján próbáltak ételhez 

jutni, de erre már nem volt lehetőségük. Sokan vannak olyanok, akik betegség esetleg sérülés 

miatt nem tudnak személyesen elmenni az ételért, az ő megsegítésükre valamilyen megoldást 

kellene találni. Az étel elvitelére megbízott személyek, aláírták a felvételre való jogosultságot, 

mégsem adták oda nekik az ételt. Kérte, hogy egy megbízólevéllel, vagy megbízási 

nyilatkozattal legyen lehetőség arra, hogy a rászorulóknak elvihessék az ételt. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy dolgoznak a probléma megoldásán. 

 

A továbbiakban Szabó Csaba képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Szabó Csaba: Hozzászólásában ő is jelezte, hogy sokan vannak olyanok, akik rászorulnak a 

meleg ételre, de nem tudnak elmenni érte, a családtagoknak pedig nem adják oda. Kérte a 

segítséget a probléma megoldására. 

 

Fekete Zsolt: Ismételten Tóth Tamás szakmai vezető úrnak adta meg a szót. 

 

Tóth Tamás: Válaszában elmondta, hogy a tavalyi év folyamán a szolgáltató személyében 

változás történt, a Szeretetszolgálat őket kérte fel a további működtetésre, hiszen az előző 

szolgáltató szabályellenesen működött, melynek része volt Turcsány képviselő úr által említett 

meghatalmazás útján kiadott étel. Elmondta, hogy nem a Szeretetszolgálat elvárása az, hogy nem 

lehet meghatalmazás útján ételt átvenni, hanem jogszabályi megkötés. A jogszabály nem tiltja, 

de nem is ad rá lehetőséget, az ilyesfajta étel átvételére. Ezzel kapcsolatban a Kormányhivataltól 

állásfoglalást kértek, amelyben megerősítették azt, hogy nem lehet népkonyhai étkezést igénybe 

venni meghatalmazás útján. Eredetileg a népkonyhai szolgáltatást hajléktalanok ellátására 

alakították ki, melyet jogszabály keretein belül nem korlátoztak, így el tudták vinni a lakosság 
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irányába is. A jogszabály előírja – amellyel sem szakemberként, sem magánemberként ő sem ért 

egyet – hogy személyes átvétel szükséges. 

A szociálisan rászoruló, de otthonát elhagyni nem tudó személyeknek a szociális étkeztetés 

formája kötelezően ellátandó feladata az önkormányzatnak, melyet egyéb szervezetek is 

biztosítanak a városban. Ebben az étkeztetési formában van lehetőség a meghatalmazás, vagy 

házhoz szállítás útján történő átvételre. 

 

Fekete Zsolt: Szabó Csaba képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Szabó Csaba: Megköszönte a tájékoztatást. Elmondta, hogy telefonos egyeztetést követően azt a 

tájékoztatást kapta, hogy vélhetően a Szeretetszolgálatnál is lesz lehetőség szociális étkezés 

biztosítására, illetve igénylésére. Megkérdezte, hogy ebben történt-e előrelépés? 

 

Fekete Zsolt: Válaszadásra Tóth Tamás szakmai vezető úrnak adta meg a szót. 

 

Tóth Tamás: Válaszában elmondta, hogy az Erzsébet téren van az ügyfélszolgálati irodájuk, 

ahonnan nyújtják a városban a szociális étkeztetést, valamint az önkormányzat is biztosítja ezt. 

Elmondta, hogy több új konyhával tárgyalnak, illetve kötöttek szerződést. A megyében 

körülbelül 200-250 időst látnak el szociális étkezés keretén belül. 

 

Fekete Zsolt: Elmondta, hogy a városban az Egészségügyi- és Szociális Központ is biztosít 

szociális étkeztetést. Fenyvesi Gábor képviselő urat megkérte, hogy Becsó Zsolt országgyűlési 

képviselő felé jelezze a problémát, hogy hogyan lehetne áthidalni, esetleg kormányrendeletet 

módosítani a tekintetben, hogy azok a rászorulók, akik nem tudnak elmenni a meleg ételért, mert 

egészségügyi okok miatt nem tudják elhagyni a lakhelyüket, ők is tudják igényelni a népkonyhai 

szolgáltatást. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

24/2024. (II. 29.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja, hogy a Baptista 

Szeretetszolgálat Egyházi Jogi Személy (nyilv.száma: 00013/2012-001) fenntartásában lévő 

Baptista Szeretetszolgálat Országos Szociális Segítő Központ (a továbbiakban: OSzSK; 1143 

Budapest, Semsey Andor u. 25. I. em.) 2024. március 1. napjától 2025. február 28-ig (előre 

láthatóan a 2024-es közfoglalkoztatási program időtartamára) a szociálisan rászorult 

személyek részére hétköznaponként napi egy tál meleg étellel népkonyhai szolgáltatást 

biztosítson a 

a) 3102 Salgótarján, Petőfi út 85., 

b) 3100 Salgótarján, Salgó út 40., 

c) 3100 Salgótarján, Somlyóbánya tp., Somlyói út 14. fsz. 8. 

d) 3100 Salgótarján, Vároldal utca 8. (Somoskői Fiókkönyvtár), 

e) 3141 Salgótarján, Zagyva út 3. (Bátki József Közösségi Ház), 

f) 3109 Salgótarján, Vár út 3/A., 

g) 3141 Salgótarján, Rónai út 49., valamint 

h) 3100 Salgótarján, Forgách Antal telep 102. 

szám alatti ingatlanokban. 
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Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. A Közgyűlés jóváhagyja, hogy az Önkormányzat a 3100 Salgótarján, Forgách Antal telep 

102. cím alatt lévő ingatlan tulajdonosával 2024. március 1-től 2025. február 28-ig bérleti 

szerződést kössön 50.000 Ft/hó áfamentes összegben. A Közgyűlés felhatalmazza a 

polgármestert a szerződés aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

3. A Közgyűlés a 2. pontban meghatározott bérleti díj és az ingatlan működtetéséhez szükséges 

közüzemi költségek fedezetét a 2024. évi költségvetésében biztosítja. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

4. Az 1. pontban meghatározott népkonyhai szolgáltatás az alábbiak figyelembevételével 

valósulhat meg: 

a) A népkonyhai szolgáltatás időtartamára az OSzSK az 1. pontban meghatározott 

helyszínekre rendelkezik a szükséges hatósági engedélyekkel, és az ingatlan 

tulajdonosaival, illetve használóival megköti az erre vonatkozó megállapodást. 

 

b) Az OSzSK a napi használathoz szükséges tisztítószereken túl folyamatosan biztosítja a 

szükséges mennyiségű felületfertőtlenítő és kézfertőtlenítőszert, az ételt osztó személyek 

részére védőfelszerelést. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Dr. Heidl Beáta intézményvezető 

 

5. A Közgyűlés felkéri a Salgótarján Foglalkoztatási Nonprofit Kft. ügyvezetőjét, hogy az 1. 

pontban meghatározott helyszíneken hétköznaponként, az ételosztásban közreműködő, 

helyszínenként legalább két fő közfoglalkoztatott rendelkezésre állását biztosítsa. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Dombovári Edina ügyvezető igazgató 

 

6. A Közgyűlés felkéri a Salgó Vagyon Kft., a Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális 

Központja, a Balassi Bálint Könyvtár, a Rónafaluért Baráti Kör, valamint a Salgótarjáni 

Rendezvény és Médiaközpont Nonprofit Kft. vezetőit, hogy a népkonyhai szolgáltatás 

biztosítása érdekében kössön együttműködési megállapodást a Baptista Szeretetszolgálat 

Egyházi Jogi Személy fenntartásában működő Országos Szociális Segítő Központtal.  

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: az érintett ingatlanok használói  

 

7. A Közgyűlés a Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Baptista 

Szeretetszolgálat Országos Szociális Segítő Központ között létrejött, a népkonyhai feladat 

ellátására vonatkozó Együttműködési Megállapodás I. sz. módosítását az 1. melléklet szerint 
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jóváhagyja. A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert az Együttműködési Megállapodás 

aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

17. Javaslat az Országos Szociális Segítő Központtal megkötött használati szerződés 

módosítására 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Közgyűlés a Gorkij krt. 64. 

szám alatti 1. számú helyiséget ingyenes használatba adta az Országos Szociális Segítő Központ 

Salgótarjáni Telephely részére.  

A használati szerződés lejáratára tekintettel a használó kérelmezte a használati jogviszony 

folytatása érdekében a szerződés meghosszabbítását. 

Az előterjesztés javaslatot tett a használati szerződés 2025. február 28-ig történő 

meghosszabbítására. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 9 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

25/2024. (II. 29.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 8a. pontjában 

meghatározott közfeladatok ellátása érdekében, a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVl. 

törvény 11. § (13) bekezdésével összhangban az Országos Szociális Segítő Központtal 2023. 

szeptember 29. napján a Salgótarján 6699/A/l 08 hrsz-ú, a természetben Salgótarján, Gorkij krt. 

64. szám alatti 1. számú (64. lépcsőházban lévő), 66 m2 alapterületű helyiségre megkötött 

határozott idejű használati szerződés időbeli hatályának 2025. február 28. napjáig történő 

hosszabbítását jóváhagyj a.  

A Közgyűlés felhatalmazza a Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgatóját a használati szerződés 

módosításának aláírására az 1. melléklet szerint. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

 

18. Javaslat Salgótarján, Klapka György út 4. szám alatt található irodahelyiségek 

bérbeadására 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

Fekete Zsolt: A Közgyűlés jóváhagyta a Klapka György út 4. szám alatt található 1 db 

irodahelyiségnek a Salgótarjáni Civilekért Közhasznú Alapítvány részére, valamint 1 db 
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irodahelyiségnek a „Háztartások Foglalkoztatásáért” Alapítvány részére történő bérbeadását. A 

bérleti szerződések lejáratára tekintettel az Alapítványok kérelmezték a bérleti jogviszonyok 

folytatását. 

Az előterjesztés javaslatot tett az ingatlanok 2024. augusztus 31-ig történő bérbeadására. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 9 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

A továbbiakban Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: Bejelentette személyes érintettségét az előterjesztéssel kapcsolatban. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

26/2024. (II. 29.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Salgótarján 3876 hrsz-on 

nyilvántartott, természetben Salgótarján, Klapka György út 4. szám alatti épület földszinti 

részében található, 16,58 m2 területű irodahelyiségnek a Salgótarjáni Civilekért Közhasznú 

Alapítvány részére 29.250,- Ft + áfa kedvezményes bérleti díjon 2024. március 1. napjától 

2024. augusztus 31. napjáig terjedő időtartamra történő bérbeadását az 1. számú melléklet 

szerint jóváhagyja. 

A Közgyűlés az épületrészben található 64,77 m2 alapterületű tárgyaló közösségi térként 

történő ingyenes használatának a Salgótarjáni Civilekért Közhasznú Alapítvány által történő 

koordinálását jóváhagyja. 

A Közgyűlés felhatalmazza a Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgatóját az 1. melléklet 

szerinti bérleti szerződés aláírására. 
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

2. A Közgyűlés a Salgótarjáni Civilekért Közhasznú Alapítvánnyal kötendő együttműködési 

megállapodás módosítását a 2. számú melléklet szerint jóváhagyja és felhatalmazza a 

polgármestert annak aláírására. 
 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

3. A Közgyűlés a Salgótarján 3876 hrsz-on nyilvántartott, természetben Salgótarján, Klapka 

György út 4. szám alatti épület földszinti részében található, 16,07 m2 területű 

irodahelyiségnek a „Háztartások Foglalkoztatásáért” Alapítvány részére 28.350,- Ft + áfa 

kedvezményes bérleti díjon 2024. március 1. napjától 2024. augusztus 31. napjáig terjedő 

időtartamra történő bérbeadását a 3. számú melléklet szerint jóváhagyja. 

A Közgyűlés felhatalmazza a Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgatóját a 3. melléklet szerinti 

bérleti szerződés aláírására. 
 

Határidő: értelemszerűen 
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Felelős: Méhes András ügyvezető igazgató 

 
 

19. Javaslat a Salgótarján, 0230 hrsz.-ú ingatlanra vonatkozó bérleti szerződés 

módosítására 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Közgyűlés bérbe adta a 

Dolinka pihenőpark melletti sporttelep megnevezésű ingatlant Tarlósi Patrik egyéni vállalkozó 

részére. A bérleti szerződés lejártára tekintettel a Vállalkozó azonos feltételek mellett kérte a 

bérleti szerződés további egy évvel történő meghosszabbítását. Az előterjesztés javaslatot tett a 

bérleti szerződés 2025. február 28-ig történő meghosszabbítására. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 7 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal; a Pénzügyi 

Bizottság 9 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

27/2024. (II. 29.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Salgó Vagyon Kft. és Tarlósi 

Patrik egyéni vállalkozó (nyilvántartási száma: 57895390) között a Salgótarján, 0230 hrsz.-ú, 1 

ha 1815 m2 területű, művelés alól kivett „sporttelep” megnevezésű ingatlanra megkötött bérleti 

szerződés időbeli hatályának 2025. február 28. napjáig történő meghosszabbítását jóváhagyja. 

A Közgyűlés felhatalmazza a Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgatóját a bérleti szerződés l.sz. 

módosításának aláírására az 1. melléklet szerint. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

 

20. Javaslat a 2024. évi lakás juttatási jogcímek sorrendjének meghatározására, valamint 

tájékoztató az önkormányzati tulajdonú lakások 2023. évi hasznosításáról 

Előterjesztő: Méhes András ügyvezető igazgató 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Közgyűlés a lakások és 

helyiségek bérletére, valamint a lakáshoz jutás helyi támogatására vonatkozó szabályokról szóló 

önkormányzati rendelet alapján minden év március 15-ig határozza meg, hogy a lakások 

bérbeadásánál a rendeletben felsorolt jogcímek közül melyeknek biztosít elsőbbséget.  

Az előterjesztés javaslatot tett a 2024. évre szóló bérbeadási jogcímek sorrendjének 

meghatározására, továbbá tartalmazta az önkormányzati tulajdonú lakások 2023. évi 

hasznosításáról szóló tájékoztatót. 

 

A Népjóléti Bizottság 6 igen szavazattal; a Gazdasági Bizottság 8 igen szavazattal támogatta az 

előterjesztést. 
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Az előterjesztő szóbeli kiegészítéssel nem kívánt élni. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

28/2024. (II. 29.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzat tulajdonában 

lévő lakásbérlemények 2023. évi hasznosításáról szóló tájékoztatót tudomásul veszi, és a 2024. 

évre szóló lakás juttatási jogcímek sorrendjét az alábbiak szerint határozza meg: 

 

1. Életveszély, szanálás és városrendezés miatt bontandó lakásokban érvényes bérleti szerződés 

alapján lakók elhelyezését biztosítani kell. 

 

2. A bérlőkijelölési és kiválasztási jog alapján a jogszabályban előírt bérbeadási kötelezettség, 

továbbá közérdekű feladatok megvalósítása érdekében a bérleti szerződéseket meg kell kötni. 

 

3. A szociális- és jövedelmi viszonyai alapján érvényes bérbevételi ajánlatot tevő elhelyezésének 

elsőbbséget kell biztosítani. 

 

4. A helyi rendeletben előírtak alapján a megüresedő lakások pályázat útján adhatók bérbe. 

 

5. A minőségi cserék iránti kérelmeket teljesíteni lehet a lakásgazdálkodási szempontok 

figyelembevételével. 

 

Felelős: Méhes András ügyvezető igazgató 

Határidő: folyamatos 

 

 

21. Tájékoztatás az önkormányzati intézményeknél és cégeknél történő megtakarítási 

intézkedési terv felülvizsgálatáról, valamint javaslat további döntés meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy a Közgyűlés az önkormányzat 

működőképességének fenntartása érdekében 2023. októberi ülésén fogadta el az önkormányzati 

intézményeknél és cégeknél történő megtakarítási intézkedésről szóló határozatát.  

Elmondta, hogy a határozatban meghozott döntések és határidők felülvizsgálata megtörtént, 

melynek eredményeképpen további intézkedésként a határozati javaslatban foglaltakat 

terjesztette elő a korábbi határozat hatályon kívül helyezése mellett. 

 

Az előterjesztés pótlólag lett megküldve a Közgyűlés tagjainak. 

 

Bizottságok nem tárgyalták az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 
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Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

29/2024. (II. 29.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az önkormányzati intézmények 

és cégek működőképességének fenntartása érdekében az alábbi intézkedéseket hozza: 

 

1./ A Közgyűlés elrendeli, hogy valamennyi önkormányzat által fenntartott intézmény, továbbá a 

100%-os tulajdonában álló gazdasági társaságok helyiségeiben, tereiben a fűtés útján 

biztosított léghőmérséklet legfeljebb 20 Celsius-fok lehet. Az önkormányzat által fenntartott 

óvoda azon helyiségeiben, ahol az óvodai nevelés és bölcsődei ellátás folyik (csoportszoba, 

öltöző, gyermekmosdó) 22-24 Celsius-foknak kell lennie. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: intézményvezetők és cégvezetők 

 

2./ A Közgyűlés elrendeli, hogy valamennyi önkormányzat által fenntartott intézményben 

továbbá a 100%-os tulajdonában álló gazdasági társaságoknál az egyedi fűtési eszközök/ 

hősugárzók/ légkondicionálók (a továbbiakban: egyedi fűtés) használatának tilalmát, kivéve 

abban az esetben, ha az egyedi fűtés pénzügyi és műszaki számításokkal alátámasztva, 

alternatív módon kiváltja a hagyományos fűtést (gázfűtés, távhővel történő fűtés) és 

megtakarítást eredményez. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: intézményvezetők és cégvezetők 

 

3./ A Közgyűlés dönt az önkormányzati költségvetési szervek, továbbá a 100%-os tulajdonában 

álló gazdasági társaságok esetében a jelenlegi munkahelyek megőrzése mellett az ágazati 

jogszabályok figyelembevételével a létszámstop elrendeléséről, üres álláshelyek betöltésének 

tilalmáról. Amennyiben a feladatellátáshoz szükséges az üres álláshely betöltése vagy – akár 

átmeneti időszakra is – létszámbővítés válik szükségessé, azt kizárólag a polgármester 

engedélyével lehet végrehajtani. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: intézményvezetők és cégvezetők 

 

4./ A Közgyűlés dönt a Balassi Bálint Könyvtár Salgótarján, Kassai sor 2. sz. alatti épületének 

2024. április 1-jéig történő részleges bezárásáról azzal, hogy a könyvtári szolgáltatás ellátása 

a földszinti klubhelyiségben és előadóteremben alternatív fűtés (légkondicionáló) biztosítása 

mellett történik. 

A Közgyűlés felkéri az igazgatót, hogy a feladatellátáshoz és munkaszervezéshez szükséges 

intézkedéseket tegye meg. 

 

Határidő: 2024. március 1. 

Felelős: Molnár Éva, Balassi Bálint Könyvtár igazgató 

 

5./ A Közgyűlés elrendeli, hogy a fűtési időszakban a temperáló fűtést a Balassi Bálint Könyvtár 

részleges zárva tartása idején is biztosítani kell. 
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Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Molnár Éva, Balassi Bálint Könyvtár igazgató 

  Maruzs Viktória Martina, KIGSZ igazgató 

  Méhes András, Salgó Vagyon Kft. ügyvezető igazgató 

 

6./ A Közgyűlés kezdeményezi a Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális Központja 

szervezeti keretein belül működő Aranykor és a Várkapu Idősek Klubjainak azok nyitvatartási 

idejében 2024. április 15-éig kijelölt melegedőhelyként történő működtetését. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelső: Fekete Zsolt polgármester 

 

7./ A Közgyűlés hatályon kívül helyezi az önkormányzati intézményeknél és cégeknél 

megtakarítási intézkedések meghozatala tárgyú 146/2023. (X.26.) határozatát. 

 

Határidő: azonnal 

Felelső: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

22. Javaslat a Sport Salgó Kft. Városi Sportcsarnok felújításáról szóló pályázathoz 

szükséges nyilatkozat elfogadására 

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat a vonatkozó 

jogszabályok alapján kiemelten támogatja a kosárlabda sportágat. A Sport Salgó Kft. a felnőtt és 

utánpótlás csapatok működtetése és versenyeztetése mellett a Salgótarján, Kassai sor 54. szám 

alatt található Salgótarjáni Városi Sportcsarnok folyamatos korszerűsítéséről is gondoskodik. A 

Sport Salgó Kft. és a Diósgyőr FC Kft. között támogatási szerződés jött létre „Salgótarjáni 

sportcsarnok felújításának 2023. évi finanszírozásával közvetlenül összefüggő költségekhez” 

tárgyban, amely felújítás során a Sportcsarnok nagytermének padlóburkolat cseréjére és a 

világítás korszerűsítésére kerül sor.  

Elmondta, hogy a felújítás megvalósításához a Sport Salgó Kft.-nek be kell nyújtania az 

Önkormányzat, mint a Sportcsarnok tulajdonosának arra vonatkozó nyilatkozatát, hogy az 

Önkormányzat hozzájárul a felújításhoz. A kivitelezést a Sport Salgó Kft. bonyolítja, ahhoz az 

Önkormányzat forrást nem biztosít. 

 

Az előterjesztés pótlólag lett megküldve a Közgyűlés tagjainak. 

 

A Népjóléti Bizottság 6 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

A továbbiakban Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: A határozati javaslat 2. pontjával kapcsolatban elmondta, hogy nem tudják 

pontosan, hogy milyen feltételek mentén, külön megállapodásban kívánják meghatározni a heti 

óraszámokat, amikor térítésmentes használatot biztosítanak a Kft. részére. Megkérdezte, hogy a 

külön megállapodást tárgyalja-e majd újra a Közgyűlés? 

Elmondta, hogy kértek egy árajánlatot egy sportrendezvényre a Sportcsarnokba, melyre 240 ezer 

Ft-os árat kaptak egy napra. 

 

Fekete Zsolt: Válaszadásra dr. Dániel Zoltán alpolgármester úrnak adta meg a szót. 
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dr. Dániel Zoltán: Válaszában elmondta, hogy a Közgyűlés már többször tárgyalt ehhez 

hasonló előterjesztést, amelyben a Sportcsarnok fejlesztéséről volt szó. A Klub addig kereste a 

lehetőséget, hogy ez megoldódni látszik, ugyanis a világítótestek cseréje a közgyűlés hetén 

megvalósul, így fényerőben a többszörösére nő a Sportcsarnoknak a kapacitása, az energia 

megtakarítás pedig közel 30-35%-ot fog jelenteni. Elmondta, hogy a padlóburkolat cseréje a 

bajnokságok befejezése után nyáron fog megvalósulni, hiszen ez hosszabb folyamat lesz. 

A külön megállapodás az adott évi támogatási szerződéssel kapcsolatosan fog beérkezni, csak 

annyi órát fognak biztosítani ingyenesen a Klub részére, amennyit az előző években is 

biztosítottak. Az energia megtakarítás fedezni fogja ennek a támogatásnak a mértékét. 

 

További hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

30/2024. (II. 29.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Sport Salgó Kft. 

(székhely: 3100 Salgótarján, Mártírok út 1., adószám: 26322537-2-12, képviseli: Dániel 

Tamás Károly ügyvezető), valamint a Diósgyőr FC Kft. (székhely: 3533 Miskolc, Vanger 

Vilmos utca 6., adószám: 11755948-2-05, képviselő: Tamás Gábor cégvezető) között létrejött 

„Salgótarjáni sportcsarnok felújításának 2023. évi finanszírozásával közvetlenül összefüggő 

költségekhez” tárgyú támogatási szerződés alapján a 1877/1 hrsz.-ú, természetben 

Salgótarján, Kassai sor 54. sz. alatti Salgótarjáni Városi Sportcsarnok nagytermének padló- és 

világítás cseréjének megvalósítását, amelyhez az Önkormányzat forrást nem biztosít. 

A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert az 1. melléklet szerinti tulajdonosi hozzájáruló 

nyilatkozat aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. A Közgyűlés az 1. pontban meghatározott beruházások megvalósítását követően 2024. 

szeptember 1. és 2029. augusztus 31. közötti időszakban az Önkormányzat és a Sport Salgó 

Kft. között létrejött külön megállapodásban meghatározott heti óraszámok keretein belül a 

Salgótarjáni Városi Sportcsarnok térítésmentes létesítményhasználatát biztosítja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

23. Javaslat az SBTC Kft. TAO pályázatához szükséges nyilatkozat elfogadására 

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat kiemelten 

támogatja Salgótarján férfi labdarúgó csapatát, az SBTC Kft-t, amely a felnőtt és utánpótlás 

labdarúgó csapatok versenyeztetéséhez a Közgyűlés 2015. júniusi határozatával 15 évre 

használatba kapta a Salgótarján, Camping út 13. szám alatt található sporttelepet. A Magyar 

Labdarúgó Szövetséghez benyújtott TAO sportfejlesztési programjának a 2024-2025-s 

pályázatában kívánja szerepeltetni a Sporttelepen lelátó építését, melyhez kérte az Önkormányzat 
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hozzájárulását. Elmondta, hogy a pályázat sikeres elbírálása esetén a kivitelezést a Kft. 

bonyolítja, ahhoz az Önkormányzat forrást nem biztosít. 

 

Az előterjesztés pótlólag lett megküldve a Közgyűlés tagjainak. 

 

A Népjóléti Bizottság 6 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

31/2024. (II. 29.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja az SBTC Kft. 

(székhely: 3100 Salgótarján, Camping út 13., adószám: 25344792-2-12, képviseli: Árki Gábor 

ügyvezető) által, a látvány-csapatsport támogatását biztosító támogatási igazolás kiállításáról, 

felhasználásáról, a támogatás elszámolásának és ellenőrzésének, valamint visszafizetésének 

szabályairól szóló 107/2011. (VI. 30.) Korm. rendelet alapján a Magyar Labdarúgó 

Szövetséghez benyújtott sportfejlesztési program keretében megvalósításra kerülő lelátó 

építését és az élőfüves pálya felújítását az Önkormányzat kizárólagos tulajdonában lévő, 

2435/1 hrsz. természetben 3100 Salgótarján, Camping út 13. szám alatt található „kivett 

sporttelep” megnevezésű ingatlanon, melyhez az Önkormányzat forrást nem biztosít.  

A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert az 1. melléklet szerinti tulajdonosi hozzájáruló 

nyilatkozat aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. A Közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy az 1. pontban meghatározott nyertes pályázat 

esetén a pályázat megvalósításához, illetve a tárgyi ingatlan 15 éves sportcélú hasznosításához 

szükséges döntéseket terjessze be a Közgyűlés elé. 

 

Határidő: nyertes pályázat esetén az értesítéstől számított 30 napon belül 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

24. Javaslat az Építők KC TAO pályázatához szükséges nyilatkozat elfogadására 

Előterjesztő: dr. Dániel Zoltán alpolgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy az Önkormányzat kiemelt 

figyelmet fordít az utánpótlás-neveléssel foglalkozó sportegyesületekre, köztük az Építők KC 

Forgách Sport Club munkájára is. Az Egyesület a felnőtt és utánpótlás csapatainak 

versenyeztetéséhez a Közgyűlés 2017. szeptemberi határozatával 15 évre használatba kapta a 

4931/1 helyrajzi számon nyilvántartott sporttelepet. A Magyar Labdarúgó Szövetséghez 

benyújtott TAO sportfejlesztési programjának a 2024-2025-ös időszakra vonatkozó pályázatában 

kívánja szerepeltetni a Sporttelepen az élőfüves pálya felújítását, melyhez kérte az 

Önkormányzat hozzájárulását. Elmondta, hogy a pályázat sikeres elbírálása esetén a kivitelezést 

az Egyesület bonyolítja, ahhoz az Önkormányzat forrást nem biztosít. 
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Az előterjesztés pótlólag lett megküldve a Közgyűlés tagjainak. 

 

Tájékoztatta a Közgyűlést, hogy az Építők KC arról tájékoztatta az önkormányzatot, hogy a 

Magyar Labdarúgó Szövetség által megküldött értesítőben téves helyrajzi szám szerepel, így a 

felújítással érintett sporttelep helyrajzi száma helyesen 4931/2.  

Kérte a Közgyűlést, hogy az előterjesztést az előzőek szerinti pontosítás figyelembevételével 

tárgyalja meg. 

 

A Népjóléti Bizottság 6 igen szavazattal támogatta az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

32/2024. (II. 29.) határozat 

 

1. Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja az Építők KC 

Forgách Sport Club (székhely: 3100 Salgótarján, 4931/2 hrsz, adószám: 18399130-1-12, 

képviseli: Uramecz János elnök) által, a látvány-csapatsport támogatását biztosító támogatási 

igazolás kiállításáról, felhasználásáról, a támogatás elszámolásának és ellenőrzésének, 

valamint visszafizetésének szabályairól szóló 107/2011. (VI. 30.) Korm. rendelet alapján a 

Magyar Labdarúgó Szövetséghez benyújtott sportfejlesztési program keretében 

megvalósításra kerülő élőfüves pálya felújítását az Önkormányzat kizárólagos tulajdonában 

lévő, 4931/2 helyrajzi számon  nyilvántartott „kivett sporttelep” megnevezésű ingatlanon, 

melyhez az Önkormányzat forrást nem biztosít.  

A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert az 1. melléklet szerinti tulajdonosi hozzájáruló 

nyilatkozat aláírására. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

2. A Közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy az 1. pontban meghatározott nyertes pályázat 

esetén a pályázat megvalósításához, illetve a tárgyi ingatlan 15 éves sportcélú hasznosításához 

szükséges döntéseket terjessze be a Közgyűlés elé. 

 

Határidő: nyertes pályázat esetén az értesítéstől számított 30 napon belül 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

25. Javaslat Komka Magdolna, Salgótarján kétszeres olimpikon magasugrója temetésével 

kapcsolatos döntés meghozatalára 

Előterjesztő: Fekete Zsolt polgármester 

 

Fekete Zsolt: Az előterjesztéssel kapcsolatban elmondta, hogy Komka Magdolna, Salgótarján 

kétszeres olimpikon magasugrója 2024. február 9-én, életének 75. évében elhunyt. Rövid, ám 

annál sikeresebb magasugró pályafutása során kétszer is a Salgótarjáni Kohász SE színeit 

képviselte, 1968-ban Mexikóban 9., 1972-ben Münchenben 23. lett. Egyéni csúcsa 185 cm, 

melyet 1972-ben ért el.  
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Javasolta a Közgyűlésnek, hogy néhai Komka Magdolna temetésével kapcsolatban felmerült 

költségekhez az Önkormányzat 100.000 Ft összegben nyújtson támogatást a családnak.  

 

Az előterjesztés pótlólag lett megküldve a Közgyűlés tagjainak. 

 

Bizottságok nem tárgyalták az előterjesztést. 

 

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem hangzott el. Döntéshozatal következett. 

 

Fekete Zsolt: 

Megállapította, hogy a Közgyűlés 14 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

33/2024. (II. 29.) határozat 

 

Salgótarján Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az elhunyt Komka Magdolna 

kétszeres olimpikon magasugró temetésével felmerült költségekhez 100.000 Ft-ot biztosít az 

Önkormányzat 2024. évi költségvetésében a „III. Helyi Önkormányzat fejezet, Dologi kiadások, 

Egyéb dologi kiadások” előirányzat terhére  

A Közgyűlés felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére, 

jognyilatkozatok aláírására. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Fekete Zsolt polgármester 

 

 

Fekete Zsolt: Tájékoztatta a Közgyűlést, hogy az ülésre interpelláció nem érkezett. 

 

A továbbiakban Fenyvesi Gábor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Fenyvesi Gábor: Hozzászólásában elmondta, hogy Polgármester úr Facebook oldalán több 

bejegyzés olvasható. Az elmúlt 10 év alatt eljutott odáig, hogy védekező pozíciót vett fel, és 

igazságtalan támadásokról beszél, és arról, hogy nem hagyja el a süllyedő hajót. Az elmúlt 10 

évben próbálták a Közgyűlést úgy beállítani, ahol csak szakmai munka folyik, pedig ez egy 

politikai testület. Amikor beleállnak egy politikai küzdelembe, akkor érdemes nem csak előre 

nézni, hanem néha hátra is.  

Elmondta, hogy beaktiváltak a közösségi oldalon egy igazmondó oldalt, ami deklarálja saját 

maga számára, hogy csakis az igazat írják le. Az alábbi idézetet olvasta fel: „Ahogy ez látszik is 

mi felvállaljuk ilyen irányú véleményünket, azok tényszerűek nem pedig hazug kitalációk és az 

egységben Salgótarjánért nevű egyértelműen beazonosítható oldalon tesszük közzé azt.” 

Elmondta, hogy a botrányos piacfelújítás minden salgótarjáni lakónál kiverte a biztosítékot, és 

évek óta azzal próbálkoznak, hogy a piacfelújítást valamilyen módon összekössék a FIDESZ-

szel és a megválasztott országgyűlési képviselővel. Tudvalevő, hogy a piac felújítása 

önkormányzati projekt, TOP-os fejlesztés, Polgármester úr írta ki a közbeszerzést, ő írta alá a 

szerződést a kiválasztott kivitelezővel, valamint Polgármester úr tartott sajtótájékoztatót a 

késedelmekről. A FIDESZ-nek annyi köze van a piac felújításához, hogy a FIDESZ kormányzat 

biztosította hozzá a forrást.  

Az igazmondó oldalukon olvasható volt, hogy „Sajnos eddig éppen ellenkezőleg cselekedett a 

város országgyűlési képviselője, az akadályozás volt a mesterterve, hogy a városvezetés 

belebukjon nem törődve a salgótarjániak érdekeivel, nem törődve azzal, hogy a salgótarjániak 
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mit szeretnének. A piacról Becsó Zsoltot kérdezze, hangzik egy válasz, az ő strómanja nyerte el 

sajnos a kivitelezést anno.” 

Megkérdezte Polgármester úrtól, hogy ez az ő véleménye? Kérte, hogy mutasson egy 

cégjegyzéket, ahol bármilyen formában az országgyűlési képviselőnek, vagy bármely FIDESZ-

es képviselőnek bármilyen üzleti kapcsolata, közös gazdasági érdekeltsége lenne az ominózus 

céggel. Elmondta, ha szeretnék, akkor ők nagyon szívesen beszélgetnének összefonódásokról. 

Felhívta a figyelmet, hogy lehet folytatni a strómanozást, arról beszélni, hogy ők akadályozták a 

piac felújítást, lehet mutyizásról beszélni, de ha ezen a szinten fogják a politizálást folytatni, és 

megpróbálják a bénázást feléjük, illetve az országgyűlési képviselő úrra tolni, akkor nem fogják 

ezt annyiban hagyni. Az energiákat abba az irányba kellene fordítani, hogy a piac végre 

elkészüljön. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy arra az oldalra, amiről Képviselő úr beszélt egy sort 

sem írt. Úgy vélte, hogy a piac felújítását botrányosnak beállítani egy kicsit túlzás. A TOP-os 

fejlesztésekben, a fejlesztési időszak végére kiszoruló fejlesztések mindig sokkal nehezebb 

helyzetben vannak, mint azok, amik az időszak elején el tudnak készülni.  

Elmondta, hogy volt egészségügyi-, valamint gazdasági válság, de azt a tényt sem szabad 

elfelejteni, hogy az építkezések során a műszaki tartalomból adódó változásokat csak akkor 

tudták módosítani, amikor az irányító hatóság rábólintott. Sajnálatos módon voltak olyan 

válaszadások, amelyekre több hónapot kellett várniuk, ami mind hátráltatta a munkát. Elmondta, 

hogy ez nem egyedi eset volt a megyében, illetve az országban. Az, amit a saját oldalán leközölt 

az nem védekezés, hanem egy korrekt tájékoztató volt, ha abban valótlanságot állított, akkor 

számon kérhetik rajta. 

Úgy vélte, hogy semmi szégyenkezni valójuk nincs az elmúlt időszakban benyújtott TOP-os 

fejlesztésekkel kapcsolatban, hiszen nem az önkormányzaton múlott, hogy ennyi ideig tartott a 

kivitelezés, botrányos pedig akkor lenne, ha nem valósultak volna meg azok, amikre vállalás 

történt. Úgy vélte, hogy Salgótarján és a környező lakosok, akik a Vásárcsarnokban vásároltak 

korábban, azok egy megfelelő, jó minőségű vásárcsarnokot fognak kapni, ahol a közeljövőben 

vásárolni tudnak. 

 

Ismételten Fenyvesi Gábor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Fenyvesi Gábor: Az előző hozzászólásában nem azt mondta, hogy Polgármester úr írta ezeket a 

posztokat, hanem azt, hogy az általuk felvállalt igazmondó közösségi oldal írta.  

Véleménye szerint az, ha Polgármester úr sajtótájékoztatót tart és elmondja a csúszásnak az 

okait, mindenkinek szíve joga, hogy ezt elfogadja-e. Ettől függetlenül a piac felújítását 

botrányosnak tartja, de ebben nem kell egyetérteniük. Ő arról beszélt csak, hogy az említett 

facebook oldal suttogó propagandában folyamatosan szembe megy velük, hogy a piac mintha 

kormányzati beruházás lenne és a FIDESZ-es képviselők hátráltatnák az elkészülését. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy ő tényeket mondott. Képviselő úr utána nézhet a 

Városfejlesztési Irodán, hogy a kivitelezésnek mi volt a pontos menete, a csúszások miért 

történtek. Bízott abban, hogy Képviselő úr nem gondolta róla azt, hogy ő hátráltatta a piac 

kivitelezését. 

 

A továbbiakban Molnár Károly képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Molnár Károly: Hozzászólásában elmondta, hogy nem foglalkozik utcai pletykákkal, 

szóbeszédekkel és suttogó propagandával, mert annak semmi értelme sincs. Ha valaki 

politikusként ezekre kezd reagálni az az ő politikusi tevékenységét minősíti. Nem szeretett volna 
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Polgármester úr védelmére kelni, mert mindenkinek az a feladata, hogy megvédje saját magát, 

vagy a közössége segítségét kérje. Megmosolyogtató és felháborító számára, hogy Fenyvesi 

képviselő úr annak a politikai közösségnek a képviseletében fejezi ki felháborodását a városban, 

ami 8 éve semmi mást nem csinál csak gyűlölethadjáratot folytat.  

Elmondta, hogy 8 költségvetési tárgyaláson vannak túl, és ez alatt az idő alatt épelméjű 

javaslatot hellyel-közzel sikerült megfogalmazniuk. Normális szakmai vitát sem nagyon tudtak 

lefolytatni. Néhány évvel ezelőtt nagyon komoly vita volt a közgyűlésben, amikor 

meghallgatták, hogy a FIDESZ-es oldalnak semmi köze sincs a városban gyűlölethadjáratban 

élenjáró közösségi oldalhoz, amely egyébként egy korábbi polgármesterjelöltjük neve alatt 

futott. Nem értette, hogy veszik a bátorságot, hogy Polgármester úrra, vagy erre a közösségre 

megrovó kijelentést tegyenek, miközben 8 év alatt ők hangolták ilyenre a városi közéletnek a 

hangnemét. 

Az ő oldalaik kéthetente, havonta egy-egy városi élettel foglalkozó posztot jelentetnek meg, a 8-

10 poszttal szemben. Megnézhetik, hogy mely posztok támadják személyében, ne adj isten 

családját is érintve a baloldal, vagy az Egységben Salgótarjánért, és a Salgótarján Szeretem! 

Egyesület közösségének tagjait. Meggyőződése szerint nem jogos Fenyvesi képviselő úr 

felháborodása azok után, amit 8 évig műveltek a salgótarjáni politikában. A városi gyűlölködés 

melegágyának számító Facebook oldaltól idézett Fenyvesi képviselő úr. 

 

Fekete Zsolt: Tolnai Sándor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Tolnai Sándor: Hozzászólásában elmondta, hogy mostanában ritkán hallanak felszólalásokat 

Molnár Károly képviselő úrtól, de ha szól mindig ő követ el gyűlöletkeltést, épelméjűségről, 

szakmai inkompetenciáról beszél. Ez már az a szintje a felszólalásának, amit véleménye szerint 

Polgármester úrnak nem lenne szabad engednie. Ha megengedi a képviselőnek, hogy ilyen 

személyeskedésbe belemenjen az Polgármester úr felelőssége.  

Elmondta, hogy vissza lehet nézni Molnár képviselő úr felszólalásait, hogy addig, amíg 

hónapokon keresztül Polgármester úr nem engedte őt megszólalni, addig nem voltak 

konfliktushelyzetek a Közgyűléseken. Véleménye szerint ő az, aki gyűlöletet kelt. 

 

Fekete Zsolt: Válaszában elmondta, hogy biztos van ebben igazság, de Molnár Károly képviselő 

úr mindig reagál valamire, ami kiváltja ezt belőle. 

 

Ismételten Fenyvesi Gábor képviselő úrnak adta meg a szót. 

 

Fenyvesi Gábor: Hozzászólásában elmondta, hogy Polgármester úr a füle mellett elengedte, 

hogy odáig megy Molnár képviselő úr, hogy minősítget, épelméjűségről beszél. Képviselő úr 

elfelejti azt a 8 évet, amikor ők voltak ellenzékben, hogy minden egyes közgyűlésen mit 

műveltek. Napirendek előtt és után milyen gyomorforgató hozzászólásokat kellett eltűrnie és 

hallgatnia egy női polgármesternek. Elmondta, hogy 3 hónapja nem vezették még a várost, 

amikor az ellenzék saját kiadványában már seprűnyélen boszorkányként ábrázolta a 

megválasztott polgármestert. Azt az energiát, amit a felszólalásába beletett Képviselő úr inkább a 

piac felújításának a befejezésébe kellene belefektetni. 

 

Fekete Zsolt: Elmondta, hogy 2002-től Puszta Béla, Székyné dr. Sztrémi Melinda, valamint 

Dóra Ottó rövid polgármestersége alatt is képviselő volt Közgyűlésben. Ez alatt az idő alatt tőle 

nem hallott senki uszító jellegű, szidalmazó, pocskondiázó hozzászólást. Képviselőként is 

szubjektíven, a választópolgárok érdekeit képviselte megfelelő hangnemben. Úgy gondolta, hogy 

akár ellenzékben, akár városvezetői frakcióban, akár városvezetőként a lelkiismerete tiszta, 

minden esetben tiszta tényekre alapozott véleményeket mondott. 




